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Звіт Крайової Пластової Ради  
за час від 1-го листопада 2020 р. – до 3-го грудня 2021 р. 

 
1.Організація: 
Склад Крайової Пластової Ради, який був вибраний на ХХХVII-ому Крайовому Пластовому 
З’їзді 28 вересня 2019 р. 

 
Голова: пл. сен. Юрій Гук 
Члени на 4 роки:   Члени на 2 роки:       Заступники: 
пл.сен. Aрeтa Kyріца   пл.сен. Марко Бей       пл.сен. Ірка Зварич (4роки) 
пл. сен. Михась Савицький пл.сен. Роман Шиприкевич   пл.сен. Богдан Кордуба (2роки) 
 
2. Праця: 
Голова КПРади чи призначений член Ради брали участь у 8 сходинах пленуму КПС в 2020-
2021 р., як також тримали звязок через е-пошту та телефон. Через коронавірус звязок між 
КПС та КПР був віртуальним. Також,  Окружні Табори та праця в Станицях і Уладах Пласту 
відбувалася віртуально в 2020 р. А в 2021 році відбулися дво-тижневі Окружні табори на 
трьох Оселях і праця по станицях була мішана віртуально та на чотирі очі. Хоч не відбулося 
Крайове Свято Весни в 2021 році, деякі Станиці перевели льокально Свято Весни і 
дотримались законів безпеки. 
 
КПРада була дорадником КПС та співпраця була дуже успішною. 
 
3. Перегляд Звітів: 
КПРада уважає що члени КПСтаршини взірцево виконували свої обов'язки та далі 
працюють над деякими Резолюціями та Рекомендаціями XXXVII КПЗїзду. Більшість 
Резолюцій та Рекомендацій виконано, і є подані в індивідуальних звітах референтів 
КПСтаршини. Але через пандемію виринули інші пріоритети. 
 
Дякую також пл. сен. Андреї Жаровськїй, СП за співпрацю i підтримку.  
 
Звіти солідно опрацьовані.  Велике признання членам КПС, котрі наполегливо і взірцево 
працювали під час цих надзвичайних і складних часах.  
 
Належиться Їм велика подяка! Рекомендуємо повну абсолюторію з великим признанням. 
 

З великою пошаною, 
 

СКОБ! 
 

пл. сен. Юрій Гук, ВБ 
Голова Крайової Пластової Ради 
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Звіт Голови КПС 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

Склад Крайової Пластової Старшини в США:  

Голова  пл. сен. Андрій Козак, ЧМ  
Перша Заступниця  пл. сен. Оля Дужа  
 Голова Сектора Зв’язків і Організації   
Друга Заступниця пл. сен. Рута Ріпецька, ЛМ 
 Голова Сектора Виховної Дії  
Третий Заступник пл. сен. Бузьо Миськів, ХМ  

Діловод Господарки  
Крайовий Комендант УПН пл. сен. Ростислав Слабіцький, ЧМ 
Крайовий Комендант УПЮ ст. пл. геть. скоб Андрій Зварич, СМ 
Крайовий Булавний УСП  ст. пл. скоб Христофор Бей, СМ 
Крайова Булавна УПС пл. сен. Богданнa Ковальчук, Тис. 
Діловод Новацького Вишколу  ст. пл. Оленка Гладка, Гр. 
Діловод Юнацького Вишколу  пл. сен. Андрій Гарматій, «V»  
Голова Крайової Таборової Комісії  пл. сен. Роман Левицький, Тис. 
Діловод Тіловиховання пл. сен. Христя Козак, СП  
Протокольний Писар ст. пл. геть. вірл. Наталка Тарасюк   
Референт Комунікації пл. сен. Ната Білаш, ЛМ  
Діловод Преси  ст. пл. геть. вірл. Андрея Пенцак, Гр. 
 
 
Як Голова КПС, я координую, дораджую, та перевіряю загальну працю референтів КПС, 
станиць, куренів, та ОТК, та звітую працю поодиноких діловодів та працю КПС, в цілості. 
 
 
Пленуми та Зустрічі  
● Перевів 8 пленумів КПС і багато інших телеконференцій про різні загальні пластові 

справи, фінансові справи, таборові справи, та виховні справи.  
● Брав участь в 4 пленумах ГПБ.  
● Відвідав Родинний Табір в Lake Bomoseen, VT у серпні 2021 р. 
● Представляв Пласт на Національному З’їзді Українських Кредитівок, та брав участь в 

панелі “Community Engagement in the Ukrainian-American Diaspora” у вересні 2021 р. 
● Представляв Пласт підчас візити президента Зеленського до США (зустріч в 

Українському Інституті) в вересні 2021 р. 
 
Вплив Коронавірусу  
● Бурлацький Лещетарський Табір на 2020 рік був відкликаний. 
● Передача Вифлеємського Вогню Миру між усіма КПС-ами та Пластовими групами 

відбулася он-лайн 13-го грудня 2020 року. ст. пл. вірл. Софія Захарчук брала участь в 
імені КПС США та віншувала всім. 
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● КПС приготовив Різдвяний привіт на Zoom, який висланo всім станицям та КПС-ам. 
● УПС курінь, Ті, Що Греблі Рвуть, зорганізували віртуальну передачу ВВМ / Свічечку, для 

США та Канади в січні 2021 р.  Я виконав ролю чортика у вертепі. 
● Крайове Свято Весни було відкликане на 2021 рік. 
● Наочні виховно-вишкільні табoри успішно відбулися 10-24 липня 2021 р. на Вовчій Тропі, 

Писаному Камені та Новому Соколі.  Табори були скорочені на два тижні.  Батьки 
привезли дітей на табір, та підібрали їх після закриття - вони не мали змогу відвідати 
дітей.  Не відбулися урочисті святкування Дня Пластуна.  Всі учасники таборів у віках 15+ 
мусіли мати щеплення проти коронавірусу, та ми рекомендували щоб 12-14 літні 
учасники мали щеплення.  Ніхто не приїжджав на оселю раз табори почалися, та табори 
створили свої “бульки”. 

● Писаний Камінь додав тиждень з тро-денною прогулькою після табору для зацікавлених 
юнаків/ок.  50% таборовиків залишилися на це. 

● Успішно відбулися Вишкіл Новацьких Виховників, Лісова Школа, та Школа Булавних.  Всі 
учасники вишколів мусіли мати щеплення проти коронавірусу. 

● КПС видав вказівки щодо проведення сходин по станицях. 
● Вікенд Вмілостей та Орликіяда буле відкликані на 2021 рік. 
● Бурлацький Лещетарський Табір на 2021 рік був відкликаний. 
● ЮМПЗ перенесено на один рік, до 2023 року.  Голова комітету і комендантом ЮМПЗ є 

пл. сен. Василь Літепло, ЛЧ.   
 

Фінансова пітримка осель та станиць 
● КПС рішив фінансово підтримати Новий Сокіл, у збірці фондів на закуп додаткової землі, 

та Писаному Камені на нову будівлю.  КПС голосував взяти на себе відповідальність на 
$100,000 на кожну ціль, або з каси КПС або завдяки нашим зусиллям із збірки фондів. 

● Закуп земельної ділянки біля Нового Соколу завершився 11-го грудня 2020 р.  Зібрано 
понад $348,000 на цю ціль.  КПС не видав додаткових фондів із своєї каси. На оселю 
Писаний Камінь, КПС видав $85,000, але КПС буде далі звертатися до куренів щоб 
підтримували цю ціль.  Кошторис на нову будову на Писаному Камені нараховує 
$200,000. 

● Я зорганізував Зум-семінар на тему збору коштів, в січні 2021 р. Головним викладачем 
був Олесь Кузьма, Головний Директор Розвитку Українського Католицького 
Університету.  Брали участь пластуни із станиць, ОТК, ЮМПЗ орг-комітету. 

 
Вебсайт www.plastusa.org 
● Обпрацьовано нові УПН вмілості:  Мандрівник по Світі, Мандрівник по Америці, 

Мандрівник по Парках Америки, Таборовий Санітар.  
● Обрацьовано нові УПЮ вмілості:  Гра в Шахи, Публичні Виступи, Сталість Довкілля, 

Лещетарство ІІІ. 
● Слідуючі члени КПС перевірили та усучаснили свої частини:  Крайовий Комендант УПН, 

Крайовий Комендант УПЮ, Крайовий Булавний УСП, Крайова Булавна УПС, Голова 
Крайової Таборової Комісії, Діловод Тіловиховання, Адміністрація. 

 
 

http://www.plastusa.org/
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Пластова Демографія 
● Великий відсоток теперішних пластунів є з найновішої еміграції.  Це пересічно діти котрі 

не виросли в Пласті та батьки котрі не є ознайомлені з пластовою програмою.  Я прошу 
щоб станичні поділилися своїми думками як можна заманити батьків до приналежности 
та пластової праці. 

 
Пластуни з 4-ої хвилі % Пташата % Новацтво % Юнацтво 
    

Албані  50 66 
Боффало    
Бостон  48 66 
Чікаґо 33 62 27 
Клівленд 67 81 58 
Дітройт  37 23 
Денвер    
Гартфорд  17 17 
Гемпстед    
Кергонксон    
Лінденгурст  100 100 
Міннеаполіс    
Нюарк  24 28 
Ню Йорк 64 84 66 
Пассейк    
Філядельфія  75 60 
Рочестер  100 38 
Сієтл  75 71 
Сиракюз  100 100 
Вашінґтон    
Йонкерс 100 67 6 
Слоутсбурґ    

 
Подяка  
● Складаю щиру подяку всім членам КПС за їхню відданість, а спеціяльно президії КПС:  

1-ший заступник - пл. сен. Оля Дужа 
2-гий заступник - пл. сен. Рута Ріпецька, ЛМ 
3-тий заступник - пл. сен. Бузьо Миськів, ХМ  

● Щиро дякую пл. сен. Юркові Гук, ВБ, Голові КПР за його поради й доради.  
● Також складаю велику подяку пл. сен. Андреї Жаровській, СП, адміністраторці 

Канцелярії КПС, за її працю, відданість, і пораду всім членам КПС та всім пластунам. 

Нижче подаю Резолюції та Рекомендації котрі виникли з ХХХVІІ КПЗ’їзду та їх статус.  

СКОБ! 
 

пл. сен. дов. Андрій Козак, ЧМ 
Голова КПС 
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Резолюції і Рекомендації XXXVII КПЗ’їзду 2019 року 

Господарська комісія 

Рекомендація 
XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПСтаршині розглянути можливості 
часткового інвестування поза традиційними банками та кредитівками. 
Через нещодавнє збільшення витрат КПС під час пандемії коронавірусу (оплата всіх 
витрат на страхування осель у 2020 році, втрата доходу від коляди, та видаток на 
будівництво Писаного Каменя) ми вважаємо, що це не час, щоб виділяти гроші на 
будь-які інвестиції. Ризика інвестуванню, та історія ринку акцій, свідчать що будь-які 
капітальні інвестиції мають бути довголітними. Ступінь ризики який Пласт готовий 
прийняти, і пляни витрат повинні бути чітко визначені. Якраз чекаємо на 
перерахування невідомих сум із трьох маєтків до Пласту. Ця невідома кількість 
грошей можна було б відкласти, щоб діяло як насіння інвестиційного фонду, що 
відображує світовий фондовий індекс. 

Скобин круг 

Рекомендація 
XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПСтаршині звертатися до куренів та 
осередків УСП та УПС з метою опрацювати та надати нагляд над виховною програмою 
самітників. 
Виконано. ст.пл. вірл. Юстина Гриців, Гр назначена як Референт Самітників УПЮ.  Від 
того часу, одна самітниця здобула третю пробу. 

Резолюції 
XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд доручає КПСтаршині щоби зобовязати організаторів всіх 
крайових зайнять для УПН та УПЮ вимагати щоби закриття зайнять закінчилося до 12- ої 
години попол. коли слідуючий день є навчальний. 
Резолюція виконана. Орликіада 2019 закрилася перед 12:00; всі інші заняття 
відкликані через коронавірус.  

XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд доручає КПСтаршині усучаснити існючий графік про 
розміщення відзнак на пластовому однострою на plastusa.org щоби включити нову відзнаку 
«шеврон» приналежності до Пласту. 
Резолюція виконана. plastusa.org/resources/knowledge-base/odnostrij-upu/  

XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд зобов’язує Крайового Коменданта Юнацтва та Референта 
Юнацького Вишколу надати напрямні зв’язковим, юнацьким виховникам та комісіям ІІІ 
Проби по станицях для проведення успішного завершення ІІІ Проби УПЮ. 
Резолюція виконана. На основі дискусіій дійшли до висновку, що є достатньо готових 
ресурсів для використання у праці над ІІІ пробою. Корисно мати кожного року онлайн 
конференцію для тих, хто допомагає юнацтві у праці над ІІІ пробою.  
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Таборова комісія 

Рекомендація 
XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує щоб КТК перевіряла таборові програми щоб 
зберегти рівномірний гендерно невтральний підхід до плянування, а ОТК проводило 
перегляд над проведянням таборових зайнять.  
Праця не почалася, з огляду на зміни пріоритетів щодо планування таборів під час 
пандемії коронавірусу. 
 
Резолюції 
XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд доручає КТК впровадити вимогу, щоб принайменше одна 
особа котра перебуває на кожній таборовій оселі впродовж таборів, здобула посвідку Mental 
Health First Aid або подібне, та обзнайомити булавних до початку табору про можливі 
проблеми та їх вирішення. 
Резолюція виконана.  Вибрані члени таборових команд і адміністрацій відбули 
Дошкіл Ментального Здоров′я перед таборами, і мали доступний їм план щодо 
вирішення питань, пов'язаних з ментальним здоров'ям. 
 
XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд доручає КТК вимагати та передати ресурси музики та 
фільмів українською мовою організаторам таборів для використання в програмах, окрім 
вечірок. 
Праця не почалася, з огляду на зміни пріоритетів щодо планування таборів під час 
пандемії коронавірусу. 

XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд доручає КПСтаршині розглянути можливість виготовити 
електронні реєстраційні таборові зголошення. 
Резолюція виконана.  Система була використана для реєстрації таборовиків на всіх 
трьох оселях, а рівнож для реєстрації віртуального табору УПЮ. 

Статутова комісія 

Рекомендації 
XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПСтаршині розглянути потребу створити 
Станичну Комісію на майбутніх КПЗ’їздах. 
Рекомендація виконана. Cтворилася група, Google Group Stanychni. Віртуально 
відбуваються зустрічі.  

XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПСтаршині надати напрямні для передачі 
пластового майна поміж пластовими частинами. 
Рекомендація виконана. КПС пригадала всім пластовим частинам на письмі зголосити 
до КПСтаршини всі запропоновані вихідні пожертви понад $1000 для перевірки.  

Резолюція 
XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд доручає КПСтаршині скликати Статутову Комісію щоби 
переглянути статут в цілості з метою виправити неточності та невідповідності.  
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Виконано. пл. сен. Зоряна Ставнича, Гр. назначена як голова Статутової Комісії. 
Пропоновані зміни в статуті готові до голосування та прийняття на КПЗ’їзді 2021 р.  
 

Резолюційна комісія 
 

Рекомендації 
XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПСтаршині підготовити напрямні для 
Номінаційної, Верифікаційно-Мандатної, Статутової, Господарської, Резолюційної, 
Станичної та Таборової Комісій. 
Виконується. Опис створений для кожної комісії і комітет сформований щоб 
розглядати описи річно.  
 
XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПСтаршині підготовити правильник 
діяльності діловодів КПСтаршини та Ради і станичної старшини та ради.  
Виконується. Напрямні існують і комітет сформований щоби розглядати та 
усучаснювати річно. 
 

Індивідуально подані 
 

Резолюція 
XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд зобовязує КПСтаршину припильнувати завершення 
роботи Комісії вступу до УККА та скласти звіт досліджень та рекомендацію до голосування 
на питання «Чи Пласт повиннен вступити до УККА» КПЗ’їзд 2020 р. 
Резолюція виконана. Зібрали всі кореспонденції, аналізи, і голосування комісії. 
Старшина перевірила ті матеріяли. Провід КПС підтримав рішення попередного 
комітету не вступити в УККА, але підтримувати УККА.  
 
Рекомендація 
XXXVII Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує підготовити інтерактивний спосіб 
обзнайомлення делеґатів для підготовки та участі на Крайовому З’їзді. 
Виконується. Буде Zoom зустріч перед КПЗ щоби ознайомити делегатів з 
відповідними документами та процедурами на з’їзді. 
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Звіт Першої Заступниці КПС по Організаційних Питаннях 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
 

Загальна праця 
● Брала участь у восьми пленарних сходинах КПС, одних надзвичайних сходинах КПС про 
цьогорічні табори, двох пленарних сходинах ГПБ, та XXXVІII КПС З’їзді віртуально на Zoom 
у жовтні 2020 р. Підготовила відповідь на пропоновану групу при ГПБ щодо інклюзивності. 
● Брала участь у дискусіях про виховні, таборові, фінансові та інші справи разом з членами 
президії та іншими учасниками. 
● Слідкувала за розвитком пандемії, новими інформаціями щодо щеплення, маскування та 
інших кроків, та як вони впливатиме на пластові заходи та ділилася цією інформацією з 
членами КПС, КПР, та станицями. Радилася із фахівцями щодо інфекційних захворювань та 
громадського здоров’я. 
● Приготовила три повідомлення про літні табори 2021 та брала участь у віртуальних 
сходинах КТК, та проводами ОТК, Школи Булавних, Новацького Вишколу, Лісової Школи та 
Морського Табору для обговорення планів для безпечного проведення літніх таборів.  
● Зорганізувала та брала участь у різдв’яному віртуальному привіті від КПС. Брала участь у 
віртуальній Свічечці, проведена куренем, Ті що Греблі Рвуть. Брала участь у ГПБ YouTube 
передачі ВВМ в неділю 13. грудня 2020 р. Ст. пл. вірл. Софія Захарчук передала ВВМ від 
імені КПС Америки та віншувала всім. 
● Підтримувала Робочу Групи по інклюзивності, котра розробила та представила дошкіл 17-
го березня 2021 р. «Один за одного» про питання психічного здоров’я та стратегії для 
підтримки пластунів та інших. Приблизно 135 осіб взяло участь. Члени робочої групи також 
перевели скорочений курс психічної першої допомоги перед літніми таборами. 
● У продовженні удосконалення електронних систем, база даних перейшла на новий сервер 
для кращого зберігання особистих даних, та крамничка також перейшла на нове посилання. 
● Помагала в підготовці до XXXІХ КПЗ’їзду. 
 
 
Праця зі станицями та групами 
● Приготовила обіжник про діяльність Пласту на рік 2021-22 та вказівки для запобігання  
захворювання на коронавірус для проведення заходів на живо та віртуально в станицях. 
Поділилася документом для забезпечення пластових організацій щодо коронавірусу та 
других інфекційних захворювань (waiver). 
● Зорганізувала дві віртуальні зустрічі та спілкувалася з групою станичних та голів груп, 
створена для обговорення питань які трапляються в станицях. Ділилася групою попередніми 
версіями вказівок про пластові заходи під час продовження пандемії.  
● Вислала матеріали станичним про Пласт, щоб вони могли їх використати для 
ознайомлення батьків із Пластом, його цілями та виховною працею, та як можуть 
включитися в пластову діяльність.  
● Брала віртуальну участь у Свічечці, закриттю та відкриттю кількох станиць.  
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● З огляду на продовження пандемії, станиці поділилися інформацією про пляни на 
відкриття, колядування та інше віртуально. Декотрі станиці/групи вирішили працювати разом 
віртуально.  
● Станиці мають зацікавлення спростити хід інформації до та від себе та КПС. В 
майбутньому це включатиме річні звіти, повідомлення та поширення інформації на веб 
сторінці та соц мережі. Перший крок розпочав голова КТК для електронної реєстрації на 
табори.  
● Відповідала на питання щодо відкриття восені, та вислала вказівки про переведення 
відкриття, сходин, та питання щодо забезпечення (асикурації) у можливих сходинах поза 
домівками. 
● Подала на одобрення вислід Загальних Зборів та виборів у станицях Пассейк, Нюарк. 
● Брала участь у телеконференціях та віртуальних сходинах з іншими діловодами на 
виховні справи, особливо в підготовці до віртуальних таборів, вишколів та інших занять та 
обговорення цих заходів після їхнього закінчення з метою їх покращити в майбутньому. 
● Більшість станиць провели сходини та закриття попереднього пластового року віртуально. 
Восені 2021, більшість станиць провели відкриття та принайменше деякі зайняття на живо, 
дотримуючись відповідних правил для безпеки всіх пластунів та суспільства. 
 
 
Пляни на наступний рік 
● Слідкувати за розвитком випадків захворювання на коронавірус і повідомляти КПС та   
станиці.  
● Працювати над відповідними рекомендаціями та резолюціями. 
● Розробляти та висилати вказівки, згідно потреб станиць. 
● Продовжувати віртуальні пленуми та інші зустрічі для КПС, групи станичних і голів груп, та 
інших діловодів для ефектовної комунікації для переведення їхніх програм. 
● Впровадити електронні форми для звітування, електронні опити та інші засоби, щоб 
робота станиць, груп, куренів, КПС, КПР та канцелярії була швидшою та більш ефектовною. 
● Тримати тісний зв’язок зі станицями та знову розглянути можливості надання допомоги 
щоб створити нові групи або уможливити їхню роботу. 
● Допомагати в плануванні КПЗ’їзду XL 2022.  
 
 
Подяка 
Щиро дякую всім членам КПС з їх відданість та роботу для наших пластунів, особливо в часі 
коронавірусу. Сердечно дякую пл. сен. Андрієві Козакові, пл. сен. Руті Ріпецькій та пл. сен. 
Бузьові Миськову за тісну співпрацю та дружбу. Дякую пл. сен. Андреї Жаровській з 
канцелярії за її доступність, послідовну працю, добрий гумор та терпеливість з КПС. Рівнож 
дуже вдячна пл. сен. Дарці Темницькій за організування та підтримку Робочої Групи по 
інклюзивності та пл. сен Юрієві Гук за його підтримку та поради. 
Щира подяка всім провідникам ОТК, таборів, вишколів та спец таборів, булавам, медичній 
допомозі та іншим працівникам за їхні зусилля, та батькам та учасникам таборів за їхню 
співпрацю та підтримку, щоб уможливити безпечні літні табори цього року без захворювання 
на коронавірус. 
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Особлива подяка всім станичним та головам груп та ОТК за їхню відданість на користь 
наших пластунів, за знайдення творчих способів дальше безпечно провадити пластові 
зустрічі та табори віртуально та на живо. 

 
 
 

СКОБ! 
 
 

пл. сен. Оля Дужа 
1-ша Заступниця Голови КПС по організаційних справах 
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Позиція ГПБ щодо проведення таборів та вишколів під час пандемії 
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Звіт Другої Заступниці КПС Голови Виховного Сектора 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
 
Організація 
Голова сектора: пл. сен. Рута Ріпецька, ЛМ 
Крайовий Комендант УПН: пл. сен. Ростислав Слабіцький, ЧМ 
Крайовий Комендант УПЮ: ст. пл. геть. скоб Андрій Зварич, СМ 
Голова Крайової Таборової Комісії: пл. сен. Роман Левицький, Тис. 
Діловод Вишколу УПН: ст. пл. вірл. Оленка Гладка, Гр. 
Діловод Вишколу УПЮ: пл. сен. Андрій Гарматій, <V> 
Діловод Тіловиховання: пл. сен. Христя Козак, СП   
 
Світова Пандемія та Виховна Програма 
Виховна програма продовжувалася в обставинах світової пандемії коронавірусу. Більшість 
сходин відбувалися віртуально, часом надворі коли дозволяла погода.  Станичним, 
зв’язковим і гніздовим вислано допоміжні матеріали, а на мережі поширено матеріяли з веб-
сторінок Пласту Канади і України. Разом з Референткою Комунікацій пл. сен. Натою Білаш 
шукали за цікавими виховними матеріалами і ставили їх під рубрику Що Нового? Для 
Виховників на нашій веб-сторінці. Згодом це перенесено на сторінки УПЮ і УПН за які 
відповідають Крайові Коменданти.  
 
Деякі станиці співпрацювали та спільно відбували віртуальні сходини. Це була нагода 
пластунам, навіть пташатам, побачитися і попрацювати у дружній атмосфері. Станиці також 
могли мати виховників з віддалених околиць.  
 
Плянувати і переводити віртуальні зайняття вимагає багато часу і зусиль. Але часом в 
нових обставинах є нові успіхи. 13-го грудня 2020 р. відбулася віртуальна передача 
Вифлеємського Вогню з Києва. Наші пластуни зі США мали чудову нагоду побачити і почути 
різдвяні побажання пластунів з цілого світу, включно з Україною. В січні 2021 р. членки 
куреня УПС Ті, що Греблі Рвуть перевели спільну віртуальну Свічечку в якій брали участь 
около 250 пластунів. Ще один приклад це серія цікавих віртуальних гутірок на різні теми з 
астрономії. Гутірки підготовив пл. сен. Дам’ян Гандзій, ЧМ. Пластуни з інших країн також 
мали змогу оглянути ці гутірки. 
 
Весною числа захворінь на коронавірус зменшилися, але найважніше що фармацевтичні 
компанії винайшли вакцину на вірус. Плянування на дво-тижневі окружні табори на живо 
скоро почалося. 10-24 липня 2021 р. відбулися окружні табори УПН та УПЮ на оселях Вовча 
Тропа, Писаний Камінь і Новий Сокіл. Усі табори відбулися під строгими вказівками CDC 
(Center for Disease Control) без захворінь на коронавірус.  
 
 Вовча Тропа 
 Комендантка УПН-ок: ст. пл. Талька Цюванюк 
 Комендант УПН-ів: ст. пл. Адріян Петриків 
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 Комендантка УПЮ-ок: ст. пл. вірл. Христина Ґлух 
 Комендант УПЮ-ів: ст. пл. Борис Хабурський 
 
 Писаний Камінь 
 Комендантка УПН-ок: ст. пл. вірл. Аня Оришкевич  
 Комендант УПН-ів: ст. пл. Максим Мирфі 
 Комендантка УПЮ-ок: ст. пл. Александра Гамільтон 
 Комендант УПЮ-ів: ст. пл. Микола Мурський 
 
 Новий Сокіл 
 Комендантка УПН: ст. пл. Юліянна Ликтей 
 Комендант УПЮ: ст. пл. Роман Онишкевич 
 
Переведено Новацький Вишкіл, ШБ і ЛШ, два Ю-2 (табір старшого юнацтва) і Морський 
табір, як також два одно-тижневі віртуальні табори – табір УПЮ під проводом ст. пл. геть. 
вірл. Софії Шиприкевич і тиждень вмілостей УПН під проводом ст. пл. Соломії Хтей.        
 
Велика подяка належиться голові Крайової Таборової Комісії пл. сен. Роману Левицькому за 
його невтомну працю у підготовці таких успішних таборів в надзвичайних умовах.  Маємо 
надію що в 2022 році всі наші зайняття і табори відбудуться на живо на велику радість усіх 
пластунів. 
 
Самітники УПЮ 
В лютому 2021 р., пост Референтки Самітників УПЮ перебрала ст. пл. вірл. Юстина Гриців, 
Гр. Тому що родина Юстини живе в Каліфорнії і вона виросла як самітниця в новацтві й 
юнацтві, Юстина ідеально надається бути референткою. З її допомогою, одна самітниця вже 
здобула третю пробу УПЮ. 
 
Проєкт Нових Вмілостей УПЮ в США 
Вмілості УПЮ це частина пластової програми. Наше юнацтво має багато нових зацікавлень 
і є потреба на вмілості на сучасні теми. Курені УПС Спартанки і УПС Чорноморські Хвильки 
відповіли на цю потребу і запропонували нові вмілості.    Тому що не було процесу на їхне 
плянування, підготовку та остаточне затвердження, голова КПС пл. сен. Андрій Козак, ЧМ 
попросив мене списати напрямні для нових вмілостей в США. Я співпрацювала над цим з 
Головним Булавним УПЮ пл. сен. Марком Якубовичем, ЛЧ. Тепер вже існують точні кроки у 
підготовці нових вмілостей для нашого юнацтва. Нові напрямні відповідають Правильнику 
ГПБ УПЮ, частина 2. 
 
Слідуючі нові вмілості були затверджені ГПБ за останній рік: 
 Океанографія – УПС Чорноморські Хвильки 
 Гра в Шахи – УПС Спартанки 
 Сталість Довкілля – УПС Спартанки 
 Публичні Виступи – УПС Спартанки 
 Лещетарство ІІІ – УПС Спартанки 
 Пластові Оселі - пл. вірл. Александра Катлер (проєкт до третьої проби)   
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Справи УПН 
Референтка Вишколу УПН ст. пл. Оленка Гладка заплянувала, та як комендантка перевела 
Вишкіл Новацьких Виховників (340 РОВ, Впорядників 256). Перша частина вишколу 
відбулася віртуально 24-27 червня 2021 р., а друга на живо 1-5 липня 2021 р. на оселі 
Писаний Камінь. 22 учасників успішно закінчили вишкіл та готові до праці з новацтвом. 
 
Пост Крайового Коменданта УПН перебрав пл. сен. Ростиcлав Слабіцький, ЧМ від пл. сен. 
Уляни Слабіцької, ПС у листопаді 2020 р. 
 
Особиста Діяльність 
Представляла КПС США на робочій комісії ГПБ про обмін таборових булав по світі. Хочемо 
щоб обмін розпочався в літі 2022 р., але це все залежатиме від курсу світової пандемії. 
Обмін охопить всі краї де відбуваються пластові табори, а саме  Україну, Австралію, 
Аргентину, США, Канаду і країни Европи, що буде дуже цікаво для наших виховників. Голова 
ГПБ пл. сен. Мирон Спольський, ВБ уважає що такий обмін і контакт між країнами дуже 
важливий для розвитку світового Пласту. 
 
Членка статутової комісії КПС США. Після багатьох сходин і дискусій, статут готовий до 
перегляду та голосування на КПЗ’їзді 2021 р. 
 
Брала участь у 8 пленумах КПС та численних телеконференціях, розмовах і дискусіях. 
 
Дякую усім членам КПС за співпрацю і дружбу, особливо пл. сен. Андрієві Козаку,ЧМ, пл. 
сен. Олі Дужій та пл. сен. Роману Левицькому, Тис.  Дякую пл. сен. Наті Білаш, ЛМ за 
підтримку, пл. сен. Христі Козак, СП за поміч з новими вмілостями та пл. сен. Андреї 
Жаровській яка завжди готова допомогти і порадити.  Я щаслива, що маю змогу працювати з 
відданою групою людей на добро українського Пласту та пластової молоді. 
 

СКОБ! 
 

пл. сен. Рута Ріпецька, ЛМ 
2-га Заступниця Голови КПС з виховних питань 
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Звіт Крайового Коменданта Новацтва (ККН) 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
 

1. Cклад булави Крайового Коменданта УПН – CШA 
Крайовий Комендант УПН – CШA- пл. сен. Ростислав Cлабіцький ЧМ 
Референт Cамітників - пл. сен. Уляна Cлабіцька ПC 
 
пл. сен. Уляна Cлабіцька ПC відійшла від посту Голови Орлиного Круга і Крайової 
Комендантки УПН 31 жовтня 2020 р.  Як її заступник, я перебрав ці пости. 
 
Я дякую сірі орлиці Уляні за її віддану працю у попередній каденції, і що вона далі діє 
як Референт Cамітників. 
 
 

2. Діяльність 
Відбув участь в усіх пленумах. 
Відбув 2 сходини з КТК - тема коронавірус і табори. 
Відбув  G Suite training. 
Відбув 1 сходини про оновлення матеріалів УПН на мережовій сторінці 
Був в контакті з Головною Булавною Новацтва через е-пошту. 
Зробив перегляд Морського Табору 2021 р. 
Рівночасно є заступник Крайового Референта УПC 
 
 

3. Розчислення УПН – CШA  
База даних не відзеркалює акуратне число новацтва. Я буду працювати разом з 
канцелярією щоби спростувати базу даних. 
 
 

4. Aктивність Уладу 
За останній рік Крайова Новацька Булава приготовила слідуючі вмілості: 

Мандрівник по Cвіті 
Мандрівник по Парках Aмерики 
Мандрівник по Aмериці 
Таборовий Cанітар 

 
Новацькі табори – того року відбулися 3 дво-тижневі табори.  

Писаний Камінь – 52 разом 
Вовча Тропа - 94 разом 
Новий Cокіл - 15 разом 

 
 Одно тижневий віртуальний табір вмілостей – 31 разом 
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5. Cамітники 
пл. сен. Уляна Cлабіцька і пл. сен. Оленка Карпинич координують і організують 
програму для новацтва самітників. Того року пл сен Уляна Cлабіцька разом із пл. роз. 
Aлександрою Катлер переводили сходини через Зум. 
 
Cестричка Оленка відступила від праці зі самітниками в червні 2021.  Cестричка 
Уляна перебрала усіх самітників. 
 
Я дякую Сестричці Оленці за її довголітню віддану працю зі самітниками. 
 
9 Різне 
Щиро дякую членам КПC а головно, ст пл Калині Дурбак за її поміч з G Suite, є надія 
що до кінця моєї каденції щось зрозумію.  
 
Нашим виховникам належиться велика подяка і пошана.  Легко було б сказати що 
тимчасово треба відкликати сходини, що усі перетяжені роботою і дітьми.  Дякую вам 
усім за вашу самовідданість у ваші праці з нашим новацтвом. 
 
 

 
ГОТУЙCЬ! 

 
со Ростислав Cлабіцький 

Крайовий Комендант Новацтва 
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Звіт Діловода Новацького Вишколу 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
Отримали КВ І: 
ст. пл. скоб. Дамян Козак (Бостон) 
ст. пл. скоб. Андрій Попадюк (Клівленд) 
пл. вірл. Александра Катлер (Самітник) 
ст. пл. вірл. Наталя Ганчук (Нюарк) 
 

 
 

ГОТУЙСЬ! 
 

ст. пл. вірл. Оленка Гладка, Гр.  
Діловод Новацьких Вишколів 
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Новацький Вишкіл 2021 
 

1. Назва і Термін 
Рада Орлиного Вогню, Перша частина - Віртуальна, 340 РОВ (впорядників 256) за час від 24  
- 27 червня 2021 на Zoom та Google classroom і від 1 липня – 5 липня 2021 на оселі 
Писанний Камінь в живому. 
 
2. Організація 
РОВ організована Крайовим Проводом Орлиного Круга в США. 
 
3. Провід 
Комендант:    С.О. Оленка Гладка 
Бунчужний:    Брат. Мако Куций 
Писар:    С.О. Ліда Лісовська 
 
Булава та інструктори: 
С.О. Миколая Нинка (віртуально) 
С.О. Христя Гладка (віртуально) 
С.О. Руслан Оникевич 
С.О. Андрея Пенцак (віртуально) 
С.О. Наталя Ганчук 
Брат. Александер Куций 
Сес. Ксеня Тимченко 
Сес. Aна Когут (віртуально) 
 
4. Учасники  
Кирило Перекліта  Дітройт 
Христина Марків  Нюарк 
Зоряна Городиська  Ню Йорк 
Лія Ґундерсен  Нюарк 
Ела Расел   Вашінґтон 
Мая Нижникевич  Сіетл 
Кіра Олексій   Йонкерс 
Надія Воробець  Пасейк 
Дам'ян Декайло  Ню Йорк 
Юрій Єзерський  Ню Йорк 
Калина Кульчицька  Клівленд 

Лука Вайчекаускас  Вашінґтон 
Меланія Тимош  Клівленд 
Софія Фурда  Ню Йорк 
Софія Михальчак  Ню Йорк 
Мотрія Голіян  Йонкерс 
Уляна Лещук  Нюарк 
Оріяна Піяца  Вашінґтон 
Адріян Курилко  Нюарк 
Діянна Куций  Дітройт 
Марія Томків   Дітройт 
Пепчик Ружічка  Нюарк

 
5. Стан Вишколу за Осередками
станиця Дітройт - 3 
станиця Нюарк - 4 
станиця Ню Йорк - 5 
станиця Клівленд - 2 
станиця Пассейк - 1 

станиця Вашінґтон – 3 
станиця Йонкерс – 2 
станиця Сієтл – 1 
разом  осіб – 22 
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6. Рамовий Порядок Дня (EST) – перша (віртуальна) частина 
10:30  Відкриття 

11:00 
Гутірка – Система Виховання і Роля 
Виховника 

11:20 
Перепит - Точкування, Правила, Роля 
Виховника 

11:30 Гутірка – Розвиток Дитини 
12:30 Перепит - Розвиток Дитини 
12:45  Обід 

1:15 Гутірка – Чар новакування 
1:30 Гутірка – Різниці і Схожості УПН і УПЮ 
2:00 Перепит - Різниці і Схожості УПН і УПЮ 
2:10  Перерва 
2:15 Гутірка – Розповідь 
2:35 Перепит - Розповідь 
2:45 Вияснення Завдання 
3:00  Закриття Дня 

 
Рамовий Порядок Дня (EST) – друга (в живому) частина  
 
7:00    Вставання, прорух, миття 
7:40    Поїзд Чистоти, Перегляд 
8:00    Відкриття Дня 
8:30    Сніданок 
9:00    Гутірка – Новацький Змаг  
9:30    Показовий Новацький Змаг     
10:45  Писання задачі Змаг     
12:00  Гутірка – Ляльковий Театр 
           Показовий Ляльковий Театр  
12:30  Обід 
1:00    Пообідна Тиша 
2:00    Підготовка на Ляльковий Театр і Писання задачі змагу 
3:30    Гутірка – Скривджені Діти / Насильство - Anti-Bullying Policy 
4:30    Підготовка на Ляльковий Театр і Писання задачі змагу  
6:00    Вечеря  
6:45    Ляльковий Театер     
8:00    Закриття Дня 
8:15    Сходини Роя 
9:15    Вогники  
10:00  Підготовка до нічної тиші 
10:30  Нічна Тиша 
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7. Програма Вишколу 
Подано є скільки годин буде призначено до даних занять. 

Гутірка: Булава передавала знання через гутірку. Учасники здавали Google quiz 
перевірку матеріалу під час віртуальної частини. В другій частині, 
учасники писали у зошитах. 

Показово: Булава приготовила заняття і виконували вдаваючи що учасники є 
новацтво. 

Практично: Учасники приготували заняття і виконували вдаваючи що решта 
учасників є новацтво. 

Писанно: Учасники писали пляни занять як завдання. 
 

 Гутірка Показо
во 

Практи
чно 

Писан
о 

Система Виховання і Роля 
Виховника 

1    

Історія УПН 1    
Орлинний Круг 0.5    
Павильник УПН і проби, вмілості 1.5    
Фізичний і Психічний Розвиток 
Дитини 

1.5    

Елементи Новацьких Занять     
Гра 0.5 5 4  
Розповідь 0.75 0.25 2  
Пісня і Новацький Танок 0.5 .5 1  
Майстрування 0.5  2  

Cамодіяльна Гра 0.75 .25 3.5  
Cходини Роя, Правильники, 
Матеріяли 

1 1 4 6 

Збірка Гнізда 1    
Новацький Вогник 1 1.5 2 5 
Прогулянка 1    
Новацький Змаг .5 2  3 
Ляльковий Театр 0.5 0.5 3  
Новацький Табір 1    

Ранний Прорух і Поїзд 
Чистоти 

0.5    

Історичні Гри 1 2   
Маскарада 0.5 1 1  

Чар Новакування 0.5    

Плянування в Рою – Три 
Місячний Плян 

1   3 



ПЛАСТОВИЙ ЛИСТОК  ч. 230 
 
 
 
 

31 
 
 
 

Новацтво в Природі, здоров'я і 
безпека 

 .5    

На таборі 1.5    
Різниці і Схожості в Праці УПН і 
УПЮ 

0.75    

Cпівпраця з Батьками 1  .5  
Точкування 0.5    
Книговедення і Звітування .5    
Тотеми, Знамена і Обряди 0.5 .5 3  
Практичне виховування .75    
Інклюзивність 1    
Bullying Prevention гутірка  1.0    

 
8. Результати точкування 
19 учасників перейшли Вишкіл та мають право працювати по станицях.   
3-є учасників із застереженням.  
9. Завваги комендантки вишколу 
 
Перша, віртуальна частина Вишколу приготовила виховників працювати в станиці під 
надглядом Гніздових і з поміччю старших сестричок і братчиків. В плануванні програми 
використали технічний досвід вишколу минулого року. Наприклад, включили досить перерв і 
обмежили кількість часу перед екраном.  Учасники писали частину задач вдома але мали 
нагоду спілкуватись з булавою на частину вишколу що було в живому і там здали завдання. 
Ця віртуальна частина нам дала нагоду мати інструкторів що би нормально не могли 
приїхати на вишкіл але мали багато знання про специфічну тему.  Наприклад, пл. сен. Кая 
Нинка провадила гутірки котрі  стосувалися до своєї кваліфікації як психолог, і ст. пл, Ана 
Когут провадила дуже цікаву гутірку про інклюзивність.  
 
Найбільш успішні заняття це були вогники при кінці живої частини вишколу та власні 
сходини що учасники провадили.  Ми мали можливість використовувати цього року все що 
було доставлене нам з кухні на кожну страву і цей підхід дуже добре вийшов. Всі добре їли.  
 
Учасники приїхали з позитивним наставленням і готові до роботи. Всі протоколи працювали 
без проблеми і всі були щасливі бути разом. Думаємо що на другий рік будемо мати 
віртуальну частину вишколу на день щоб дозволити долучитися,а решта вишколу наживо  
на тиждень (субота до  неділі). 
 
Очікуєм успішний вишкіл в 2022 році! 
 
 

Готуйсь! 
 

Комендантка C.О. Оленка Гладка 
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Звіт Крайового Коменданта УПЮ 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
Провід 
ст. пл. геть. скоб Андрій Зварич, СМ  Крайовий Комендант Юнацтва 
ст. пл. вірл. Христинка Темницька, ЧП  Заступниця 
ст. пл. скоб гребець Матей Гандзій, ХМ Реф. Морського/Летунського Пластування 
ст. пл. вір. Катя Бей, КН    Членка Булави 
ст. пл. скоб Павло Гадзевич, СМ   Член Булави 
ст. пл. вірл. Юстина Гриців   Реф. Самітників 
 
Третя Проба 
Моя булава і я хочемо визначити юнацтво яке працює над третою пробою під час пандемії 
останнього року.  Усі Їхні проєкти мусіли адаптуватися до теперішних часів, уживаючи  
технологію та інші творчі ідеї.  
 
Слідуюче юнацтво здобуло третю юнацьку пробу та були підвищені на ступінь пластуна 
скоба/ пластунки вірлиці між жовтнем 2020 до грудня 2021 р.  
 

Андрій Вайт    Пассейк 
Олена Гривняк   Пассейк 

 Вікторія Коник   Ню Йорк 
 Ліліяна Томко   Нюарк 
 Софія Коваль   Нюарк 
 Софія Зунт    Клівленд 
 Степан Муха   Клівленд 
 Микола Адамів   Клівленд 
 Микола Яросевич   Клівленд 
 Kсеня Тимченко   Філядельфія 
 Анетка Люба   Філядельфія 
 Лукаш Левицький   Рочестер 
 Ляриса Павлічко   Йонкерс 

Александра Катлер  Йонкерс 
 Йосиф Теґлер*   Дітройт 
 Мелянія Кузьо*   Самітниця 
 

* іменування ще треба перевезти 
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Референт Самітників 
Цього року ст. пл. вірл. Юстина Гриців взяла на себе відповідальність як Референт 
Самітників для УПЮ. Під її керівництвом пл. вір. Мелянія Кузьо зі Сакременто отримала 
третю пробу.  
 
Нові Вмілости УПЮ 
Слідуючі нові вмілості були подані та прийняті до ГПБ: Oкеанограф, Геокашіг, і Промовець. 
Вимоги можна знайти на нашій веб сторінці. 
  
Слідуючі нові вмілості були подані до ГПБ та чекаємо на їхнє голосування: Інженерія і 
Самооборона. 
 
Подяки 
Складаю подяку усім звязковим за спільну роботу за останніх 6 років, та за вашу тижневу 
працю із юнацтвом.  
 
Дякую моїй булаві: ст. пл. вірл. Христинці Темницькій, ст. пл. скоб гребець Матеєві Гандзій, 
ст. пл. вірл. Каті Бей, ст. пл. скоб Павлові Гадзевич, та ст. пл. вірл. Юстині Гриців, бо ви є 
знаменитий виховний приклад для нашого юнацтва. Дякую Головному Булавновому УПЮ, 
пл. сен. Маркові Якубович, та його булаві за співпрацю та поради. 

 
СКОБ! 

 
ст. пл. геть. скоб Андрій Зварич, СМ 

Крайовий Комендант Юнацтва 
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Звіт Референта Вишколів УПЮ 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
1. Вишколи. 
За час звітів не відбулись вишколи виховників чи зв’язкових на терені Америки. 
 
У травні цього року відбувся вишкіл виховників УПЮ, організований пластовим центром в 
Европі. Я підготував і канцелярія КПС поширила інформації про вишкіл виховників УПЮ, 
щоб бажаючі з Америки мали нагоду взяти участь. Нажаль, ніхто не зголосився. 
 
2. Надання ступенів у Кадрі Виховників УПЮ. 
За час каденції надано ступені у Кадрі виховників УПЮ: 
І ступінь – 2 
ІІ ступінь – 0 
 
3. Пляни. 

● Налагодити зв’язок зі станицями, щоб краще розуміти потреби у вишколі 
виховників. 

● Підготувати плян/теми для виховних семінарів (1.5-2 години), які б відбувалися раз 
на два місяці онлайн; провести такі семінарі починаючи у лютому 2022 року. 

● Створити і запустити Інтернет базований вишкіл виховників УПЮ - у березені 2022 
року. 

● Провести зустріч виховників УПЮ - у липні 2022 року. 
● Провести вишкіл зв’язкових - у вересні 2022 року. 
● Впорядкувати виховні матеріали для вмілостей УПЮ - впродовж року. 
● Налагодити звязок з Україною, щоб мати змогу використовувати створені там 

ресурси. 

 
СКОБ! 

 
пл. сен. Андрій Гарматій, V 
Референт Вишколів УПЮ 
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Звіт Діловода Тіловиховання 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
Новий Процес на Відзнаку Фізичної Вправності 
● Старий процес щодо здавки ВФВ був складний.  Юнаки/чки виконували вправи, і висліди 

були записані на Анкеті Здавки.  ВФВ було завершене коли вони вислали анкету з $4 
оплатою до канцелярії, та одержали відзнаку і посвідку.  На Вовчій Тропі, OTK висилала 
всі заповнені анкети та оплату до канцелярії.  Відзнаки і посвідки були тоді вислані до 
зв’язкових на роздачі або прямо юнацтву.  На інших оселях, ОТК роздавала юнацтву 
заповнені анкети (разом з таборовими посвідками), але часто юнацтво не висилало щоб 
одержати відзнаку та посвідку.  Дивлячись на 2019 і 2018 роки, лише ~50% юнацтва на 
Писаному Камені та ~20% юнацтва на Соколі вислали анкети. 

● Я перевірила процес із зв'язковими/станичними/головами груп, та більшості принимали 
лише Анкету Здавки до проби. 

● Є проблєми з існуючум процесом вже понад 15 років.  Я знайшла це в Пластовому 
Листку з жовтня 2005 року: 

“Не всі, що кінчають вимоги ВФВ пересилають анкету до канцелярії КПС щоб 
одержати відзначку. Одинокий ступінь юнацтва де КПС ще має 100% точні інформації 
про здобуття ВФВ є скоби і вірлиці, бо ККЮ перевіряє ВФВ всіх розвідувачів котрі 
хочуть здобути третю пробу. “ 

● Я змінила процес на цей: 
o Коменданти УПЮ таборів запишуть одержаний ступінь ВФВ на таборовій посвідці, та 

долучать Анкету Здавки ВФВ. 
o ОТК вишле копії всіх Анкет Здавки ВФВ до канцелярії. 
o Юнацтво зможе купити відзнаку від пластової крамниці.  
o Якщо хтось не закінчить ВФВ на таборі, то зможе доповнити при станиці.  Коли 

закінчить, то вишле Анкету Здавки до канцелярії щоб одержати окрему Посвідку 
Здавки ВФВ. Тоді зможе закупити відзнаку від пластової крамниці.    

● Новий процес був уживаний на таборах 2021 р.  пл. сен. Адя Лібер (котра провадить 
пластовою крамницею) має всі ВФВ відзнаки. 

● Я усучаснила “ВФВ Напрямні” на вебсторінці.   
● Я завважила що в УПЮ Правильнику пише що має бути червона відзнака на ВФВ ІІІ; ми 

вживаємо жовту відзнаку на цей ступінь (а червону для сеніорату). Це вже так є бодай 
від 2012 року, коли ми почали електронну базу даних.  Я перевірила з Головним 
Булавним УПЮ, котрий рішив що ми повинні це лишити так як є, бодай на тепер.  
{Канада має іншу помилку в кольорах, Україна дотримується кольорів в Правильнику} 
 
 

Відзнаки Фізичної Вправності (ВФВ) 
● 165 пластунів здали ВФВ цього року: 
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Софія Лозинська Албані I Люба Ференцевич Ню Йорк II Надія Воробець Пассейк III
Соломія Валігунда Албані III Дарина Глум Ню Йорк II Андрій Кравчук Пассейк III
Ніко Літепло Бостон II Ксенія Рабій Ню Йорк II Софія Стахира Пассейк III
Андрій Літепло, ЛЧ Бостон УПС Іван Цєнкі Ню Йорк II Софія Дорошенко Пассейк III
Христя Буняк, ЛМ Бостон УПС Максим Декайло Ню Йорк II Анастасія Ґресько Пассейк III
Таня Лісовська, ЧП Бостон УПС Микола Довганик Ню Йорк II Денис Оринич Рочестер I
Рената Конрад Бостон УПС Богдан Гелеван Ню Йорк II Квітослава Бушнель Самітник I
Елла Правак Боффало I Каролина Бойко Ню Йорк III Адріяна Пригода Самітник I
Хризант Іскало Боффало I Дарія Гураль Ню Йорк III Оленка Пригода Самітник I
Адріян Мазепа Боффало I Руслана Макар Ню Йорк III Тамара Трач Самітник II
Ділія Северн Боффало I Анастасія Стефаниши Ню Йорк III Ксенія Кузьо Самітник III
Діяна Бабінчук Боффало III Вікторія Василик Ню Йорк III Меланія Кузьо Самітник III
Іванчик Чабан Вашінґтон I Софія Бойко Ню Йорк III Стефан фрейман Сієтл I
Іванка Хархаліс Вашінґтон II Софія Фурда Ню Йорк III Оля Бурій Сієтл III
Ляриса Когут Вашінґтон II Софія Михальчак Ню Йорк III Настя Ржиськa Сієтл III
Меланія Колцьо Вашінґтон II Марко Будурович Ню Йорк III Мая Нижникевич Сієтл III
Петро Біланюк Вашінґтон II Юрій Криворучко Ню Йорк III Соломія Миляр Філядельфія I
Іван Франкен Вашінґтон II Максим Кулик Ню Йорк III Амілія Ричард Філядельфія I
Наома Гута Вашінґтон II Максим Подолюк Ню Йорк III Софія Скорсоліні Філядельфія I
Калина Майзел Вашінґтон II Дам'ян Декайло Ню Йорк III Матвій Андрейчик Філядельфія I
Алекса Меккей Вашінґтон III Северин Хам'як Ню Йорк III Іггі Ґалавай Філядельфія I
Оріяна Піяца Вашінґтон III Андрій Шілдс Ню Йорк III Роман Коваль Філядельфія I
Лука Вайчекаускас Вашінґтон III Юрій Єзерський Ню Йорк III Микола Лоза Філядельфія I
Павло Гадзевич Вашінґтон УСП Микола Pужічка Нюарк I Маркі Шпішіч Філядельфія I
Роман Воєвідка Гартфорд I Марчик Герлі Нюарк I Данило Токар Філядельфія I
Михась Буковинськи  Гартфорд II Марко Скоратко Нюарк I Іван Томенко Філядельфія I
Марко Паксі Гартфорд II Оксана Гривнак Нюарк II Христинка Сачко Філядельфія II
Гриць Іваник Гартфорд III Пепчик Pужічка Нюарк II Андріана Гордієнко Філядельфія II
Ія Рейстад Денвер II Данило Pужічка Нюарк II Калина Миляр Філядельфія II
Теса Чубата Дітройт II Ліля Фаррел Нюарк II Міла Шпішіч Філядельфія II
Аня Дяченко Дітройт II Моня Герлі Нюарк II Лука Качарай Філядельфія II
Александра Реєз Дітройт II Діана Коваль Нюарк II Лесик Когут Філядельфія II
Соня Юзич Дітройт III Ганнуся Крамарчук Нюарк II Максим Марків Філядельфія II
Кирило Перекліта Дітройт III Юліян Голинський Нюарк II Данило Марків Філядельфія II
Александер Чорній Йонкерс II Маркіян Голинський Нюарк II Лукас Павлюк Філядельфія II
Ніна Ганкевич Йонкерс II Микола Завадівський Нюарк II Андрій Сінгалевич Філядельфія II
Кіра Олексій Йонкерс III Юліяна Шиприкевич Нюарк III Данилко Цар Філядельфія II
Xристя Томащук Клівленд I Тома Кравець Нюарк III Матейко Тимченко Філядельфія II
Eва Кульчицька Клівленд I Софія Голинська Нюарк III Ліна Скат Філядельфія II
Адріяна Калівошко Клівленд II Ізабелла Кузик Нюарк III Леся Федорів Філядельфія II
Юля Мокрій Клівленд II Софія Салевич Нюарк III Адріяна Дойл Філядельфія III
Софія Федорюк Kлівленд II Кіра Симмонс Нюарк III Мая Коваль Філядельфія III
Наталя Грифитс Клівленд III Лія Ґундерсен Нюарк III Микола Бак-Бойчук Філядельфія III
Данило Яросевич Клівленд III Уляна Лещук Нюарк III Максим Балан Філядельфія III
Тиміш Яросевич Клівленд III Христина Марків Нюарк III Владислав Білуник Філядельфія III
Елізабет Ґерета Лінденгурст I Стефан Дулин Нюарк III Гавриїл Лоза Філядельфія III
Ніколь Подольська Лінденгурст I Микило Кохановський Нюарк III Антін Мурований Філядельфія III
Лукіян Колпинський Лінденгурст I Александер Кузик Нюарк III Лука Тимченко Філядельфія III
Петро Рибак Лінденгурст II Павло Олексій Нюарк III Ніна Бантінг Чікаґо I
Вікторія Ґерета Лінденгурст III Андрея Ганчук Нюарк III Oленка Дуб Чікаґо I
Емілія Подольська Лінденгурст III Наталя Кіт Пассейк I Ліля Мартин Чікаґо I
Андріяна Васьків Лінденгурст III Вікторія Воробець Пассейк I Ліліяна Ламот Чікаґо I
Мілана Бойчук Ню Йорк I Андріан Стойка Пассейк I Віка Коваль Чікаґо I
Артур Ящишин Ню Йорк I Марко Кархут Пассейк II Марко Форович Чікаґо II
Анастасія Дєдик Ню Йорк II Юліана Кіт Пассейк III Aлекса Янош Чікаґо II  
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● Kоменданти УПЮ таборів включили здавку ВФВ в таборових програмах.  УПЮ котрі 
закінчили ВФВ на таборі: 
o 112 на Вовчій Тропі 
o 18 на Писаному Камені (лише юначки, юнаки не здали звіту) 
o 17 на Новому Соколі 

● УСП Спартанки щераз цього року перевели віртуальний ВФВ. 11 юнаків/ок здали ВФВ 
віртуально. Юнацтво далі мусіло виконати відтиски, „crunches”, 2К біг і 5К марш. Остання 
вимога була відкрита – пластуни вибрали який-небудь спорт, але мусіли виконати 
впродовж 30 хвилин та вислати фотографію як доказ. 

● Чотири УПС та один УСП, всі котрі перебували на Вовчій Тропі, здали ВФВ.    
 

Нові Вмілості УПЮ 
● Під час КПЗ’їзду 2020, був заклик щоб збагатити юнацьку програму.  Я працювала з УПС 

Спартанками над тим проєтком, та ми склали пропозиції на слідуючі вмілості котрі були 
затверджені ГПБ:
o Гра в Шахи 
o Публичні Виступи 

o Сталість Довкілля 
o Лещетарство ІІІ

● Ще дві вмілості були вже прийняті нашим КПС, а чекаємо на голосування ГПБ: 
o Інженер 
o Самооборона 

Плян на наступний рік  
● Продовження ВФВ для юнацтва 
● Придумати якийсь фізичний змаг для УПС і УСП.  

 
Подяка  
●  Щиро дякую всім членам КПС за співпрацю та підтримку. 
● Також щиру подяку складаю УСП Спартанкам за переведення віртуального ВФВ, УПС 

Спартанкам за роботу над новими вмілостями, та пластунам поза куренем котрі 
допомогли з вмілостями: 
o Лещетарство ІІІ – допомогли лещетарські інструктори пл. сен. Роман Граб, пл. сен. 

Тарас Ференцевич, ЛЧ, та пл. сен. Нестор Воронка, ЧМ 
o Публичні Виступи - допоміг учитель-викладач пл. сен. Тарас Ференцевич, ЛЧ 
o Сталість Довкілля – допоміг бувший пластун, лісник по професії, Юрій Бігун  
o Інженер - допомогли інженери-маґістри пл. сен. Нестор Воронка, ЧМ, та пл. сен. 

Мирося Драґан, ЛМ 
 

ПЗ12 ~ Пластовий Закон # 12 ~ Пластуни дбають про своє здоров’я 
 

пл. сен. Христя Козак, СП 
Діловод Тіловиховання 
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Звіт Голови Крайової Таборової Комісії 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
 
На XXXVІІ-ому КПЗ’їздi, я прийняв пост Голови Крайової Таборової Комісії. 
 
Резолюції Таборової Комісії XXXVІІ-ого КПЗ’їзду 
1.  XXXVII-ий Крайовий Пластовий З’їзд доручає КТК впровадити вимогу, щоб принайменше 
одна особа котра перебуває на кожній таборовій оселі вздовж таборів здобула посвідку 
Mental Health First Aid або подібне, та ознайомити булавних до початку табору про можливі 
проблеми та їх вирішення. 
     Резолюція виконана – Вибрані члени таборвих команд і адміністрацій відбули 
Дошкіл Психічного Здоров′я перед таборами, і мали доступний їм план щодо 
вирішення питань, пов'язаних з психічним здоров'ям. 
 
2.  XXXVII-ий Крайовий Пластовий З’їзд доручає КТК вимагати та передати ресурси музики 
та фільмів українською мовою організаторам таборів для використання в програмах, окрім 
вечірок. 
Праця не почалася, з огляду на зміни пріоритетів щодо планування таборів під час 
пандемії коронавірусу. 
 
3.  XXXVII-ий Крайовий Пластовий З’їзд доручає КПСтаршині розглянути можливість 
виготовити електронні реєстраційні таборові зголошення. 
Резолюція виконана – система була використана для реєстрації таборовиків на всіх 
трьох оселях, а рівнош для реєстрації віртуального табору УПЮ. 
 
Рекомендація Таборової Комісії XXXVІІ-ого КПЗ’їзду 
1.  XXXVII-ий Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує щоб КТК перевіряло таборові програми 
щоб зберегти рівномірний гендерно нейтральний підхід до планування, а ОТК проводило 
перегляд над проведянням таборових зайнять. 
Праця не почалася, з огляду на зміни пріоритетів щодо планування таборів під час 
пандемії коронавірусу. 
 
 
Система Онлайн Реєстрації до Таборів 
Онлайн система була уживана для таборовиків у реєстраціях літом 2021. Всі три оселі, і 
віртуальний табір УПЮ, користувалися реєстраційною системою. Були деякі проблеми з 
системою - частково через відсутність досвіду роботи з системою, але також через 
помилки/проблеми в системі. Багато тих помилок/проблем були вже поправлені, і також був 
початий список покращень на слідуючий рік. Я хочу щиро подякувати реєстраційним 
адміністраторам ОТК – пл. сен. Талі Павлюк (Вовча Тропа), пл. сен. Лесі Ніршл (Писаний 
Камінь), і пані Олені Мей (Новий Сокіл) – за їхню віддану працю над цьогорічною таборовою 
реєстрацією. 
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Свято Весни 2021 
З огляду на статус пандемії коронавірусу в першій частині року, загальне/крайове 
Свято Весни на було плановане, і не відбулося. Станиці мали можливість самостійно 
провести свої індивідуальні Свята Весни, відповідно до місцевих законів і протоколів. 
 
Виховно-вишкільні Табори 2021 
Як і минулого року, було проведено багато дискусій (охоплюючи голову КТК, членів КПС і 
КПР, і голів ОТК осель, між іншими) щодо питання особистих чи віртуальних таборів, і 
потенційні плани особистих, “віддалених” таборів на оселях були розглянуті. Ми теж 
запланували та провели онлайн опитування батьків, щоб зрозуміти їхні бажання та плани 
щодо таборів. 
 
Після немало дискусій, і включаючи результат опитування батьків, ми вирішили запланувати 
і проводити особистi табори. З тим, що табори були б “віддалені” і що повна програма мала 
бути переведена на оселі (без виїздів), ОТК вирішила провести дво-тижневі табори. Щоб до 
найбільшої міри забезпечити здоров’я та безпеку учасників таборів, всі оселі дотримувались 
рекомендацій CDC щодо коронавірусу. 
 
Табори почалися в суботу, 11-го липня, і скінчалися в суботу, 24-го липня. Табори відбулися 
в “бульках” (in a bubble environment) – раз учасники приїхали на перший день табору, вони 
не могли лишати оселі аж до від’їзду. Коли хтось виїхав з оселі під час табору, то не міг 
вернутись. Два тижні табору дуже скоро минули, і табори успішно й безпечно відбулися. В 
додаток, декотре юнацтво оселі Писаний Камінь відбуло окрений тиждень прогульок поза 
межами табору. Ця прогулька відбулася після закінчення табору на оселі. 
 
ОТК, коменданти, та булави чудово опланували скорочені таборові програми, та перевели 
цьогорічні табори у менш ніж ідеальних обставинах. Їм належиться велика подяка, і “тричі 
слава!” 
 
Віртуальні Табори 2021 
Хоча відгук від батьків з онлайн опитування був загально за особистими таборами, була 
також група, котра голосувала за віртуальними таборами. Щоби дати тим пластунам 
можливість “таборувати” цього року, були зорганізовані два віртуальні табори — один для 
юнацтва, другий для новацтва. 
 
Віртуальний Табір УПЮ відбувся 25-31 липня, і його запланувала і провадила ст. пл. геть. 
вірл. Софія Шиприкевич. Віртуальний Тиждень Вмілостей УПН відбувся 26-31 липня, і його 
запланувала і провадила ст. пл. Соломія Хтей. Моя щира подяка под. Софії та сес. Соломії, 
за їхню віддану працю з цими таборами. 
 
Обидва віртуальні табори дуже успішно відбулися, і дозволили понад 60 додатковим 
пластунам відбути табір цього літа. 
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Спец-табори 2021 
Через ситуацію пандемії коронавірусу, більшости спец-таборів були відкликані на це літо. 
Одинокий виняток був Морський Табір, який успішно відбувся у своїй звичайні порі, і на 
свому звичайному місці. Всі учасники Морського Табору були вакциновані. 
 
Дати виховно-вишкільних таборів на 2022 
КПС затвердила дати виховно-вишкільних таборів на рік 2022: 9-30 липня. 
 
Другий рік моєї каденції був можливий навіть більш унікальним як перший. Cкладні ситуації, 
без простих відповідей, важкі рішення. Як безпечно відбути особистi літні табори? 
Oстаточна відповідь на це питання включала участь багатьох пластунів — КПС/КПР, ОТК, 
станичних, і різних індивідуальних членів — і я їм всім вдячний за їхню співпрацю. 
 
Зокрема, щирі подяки членам КПС і КПР, за їхню співпрацю, пораду, і підтримку під час 
другого (з двох) дуже “цікавого” року моєї канденції. 
 
Особливо, дуже великy вдячність передаю головам ОТК осель Вовча Тропа, Писаний 
Камінь, і Новий Сокіл — пл. сен. Стефі Тейтер, пл. сен. Дарці Галабурда-Патті, і пл. сен. 
Данилові Бутенко — за їхню співпрацю, гнучкість, і керівництво у цих непевних часах. 
 
2021…обережно, але рішучo, почали ми повертатися до нормального таборування.  
 

СКОБ! 
 

пл. сен. Роман Левицький, Тис. 
Голова Крайової Таборової Комісії 
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Звіт Референта Преси 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 

Мої обов’язки як Референт Преси були повідомити громаду про Пластові події в пресі та 
вітати українську громаду із святами в імені Пласту в США.  

Плян Праці  
Кожного року відбуваються події під чaс Пластового року, і моя ціль була репрезентувати 
Плaст у пресі подіями котрі торкаються пластунів, зокрема подій в яких чисельні плaстуни 
беруть участь. Також приготовляла і висилала вітання від Пласту до громади на свята під 
час року.  
 
Надсилала привіти з різних нагод до газет Свобода, Ukrainian Weekly, Міст, Новa Гaзeтa і 
Закордонна Газета: 
● Різдвa Христового  
● Великодня  
● Дня Незaлежности Укрaїни 
 
Цього року були статті про (Свобода, Ukrainian Weekly):  
● КПЗ’ізд 2020  
● Свічечку і Вифлеємський Вогонь Миру  
● Покуп Землі (Новий Сокіл)  
● Розбудова Лазничок на Писаному Камені 
● Оголошення Літніх Таборів 
● Успішне Закінчення Літніх Таборів 
 
Дальша Праця  
Продовжувати повідомляти у преси про Пластові події. 
 

Складаю щиру подяку пл. сен. Наті Білаш та ст. пл. вірл. Оленці Гладкі, за їхню підтримку. 

СКОБ! 
 

ст. пл. геть. вірл. Андрея Пенцак, Гр. 
Референт Преси 
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Звіт Референта Комунікації 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
У моїй ролі як Референт Комунікації при КПС було збирати матеріяли і ставити на 
Пластову мережу/веб сторінку www.plastusa.org, як також на Пластові соц-медії - Facebook 
https://www.facebook.com/PlastUSA і Instagram https://www.instagram.com/plastusa/. 
 
Плян Праці  
Із поміччю ст пл Калини Дурбак, котра провадить пластовою мережою/веб-сторінкою, я 
ставила вістки і новини на нашу пластову веб-сторінку. Наша ціль від минулого Зїзду в 2020 
році було переробити сторінку, щоб вона була швидшою і менш складною, бо там забагато 
матеріялів і фотографій, але нажаль ми до того не дійшли в 2021 році. Тепер Калина 
відходить від свого посту і надійно Пласт знайде людину котра зможе це полагодити.  
 
В 2020-2021 році, я продовжувала інформувати пластунів в США про цікаві вісті і новини 
котрі діялись, спеціяльно про наші літні табори.  
 
Інші інформації котрі я ставила на Пластову веб сторінку мені пересилали різні члени КПС, а 
інформації котрі я ставила на Facebook і Instagram, я знаходила сама, або з поміччю 
пластунів в інших станицях. Видається що більшість пластунів котрі слідкують за вістками і 
фотографіями на мережі Facebook, це сеньйори або батьки дітей в Пласті, а юнацтво і 
старше пластунство головно користується вістками на мережі Instagram. Я немала нагоду 
щоб розпочати конто на SnapChat, ані Tik Tok, але думаю що це могло б бути корисно у 
майбутнім, бо це є де наша молодь дивиться.  
 
Що Нового? Для Виховників 
Разом із Референтом Виховних Справ пл сен Рутою Ріпецькою, продовжувала ставити 
цікаві гутірки і сходини на нашу веб-сторінку для виховників і юнацтва. Незнаєм скільки 
наших пластунів користувались цими матеріялами і після дискусії із нашими Краєвими 
Комендантами які взагалі не уділялись у переданні матеріялів на це, ми з подругою Рутою 
зупинили наші зусилля збирання матеріялів в цій ділянці. Багато інформацій є на веб-
сторінках країв Канади і України, де зібрано  такі матеріяли Крайовими Комендантами і 
іншими виховниками.  
Слід згадати що в додатку до матеріялів котрі збирали подруга Рута і я, УПС Курінь 
Спартанки під керівництвом пл сен Христі Козак, переписав декотрі вмілості із Boy Scouts of 
America і усучаснив їх для нашого юнацтва. В додатку пл сен Дамян Гандзій виконав для 
нашого юнацтва серію гутірок у формі відео про Астрономію. У тих відео гутірках наживо 
взяли участь на лиш юнацтво з США, а з інших країв. Велика подяка Спартанкам і Дамянові.  
 
А Що ТИ Робиш Під Час Пандемії?  
Продискутувавши на Пленумі як заохотити усіх брати більш активну участь у соц-мережах, 
на пропозицію Голови КПС пл сен Андрія Козака, створено клич А Що Ти Робиш Під Час 
Пандемії? Ціль цего було накрутити відео або зняти фотографію якогось зайняття, і нам 
переслати щоб ми поставили на Facebook I Instagram, I так, мала група пластунів вислала 

https://www.facebook.com/PlastUSA
https://www.instagram.com/plastusa/
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нам свої зайняття, більшість виконуючи якийсь спорт. Нажаль більшість учасників в цім були 
пластуни сеньйори, а не старші пластуни. Велика шкода, що в цім не взяло участь більше 
пластунів, бо кожний любить бачити себе на інтернеті і соц-медії.  
 
Слід згадати що в додатку до цього я наязала контакт із колишнім пластуном з США (котрий 
тепер живе в Канаді), пл сен Павлом Червоняком, котрий в минулих роках видав DVD 
Ukraivin Cooking Ukrainian: Traditional Ukrainian Coooking for Today’s Modern Kitchen, - 
Christmas Eve. В цім DVD, Павло дає інструктаж як варити страви повязані із традиціями 
Святої  Вечері. Його продюсер переслав мені DVDs, котрі було переслано тим пластунам 
котрі вислали фотографії на пластову соц-медію де вони куховарили і приготовляли страви 
до Святої Вечері.  
 
Табори 
Наші пластові окружні табори і вишколи відбулись наживо на пластових оселях і був 
великий успіх. Я користувалась фотографіями котрі мені пересилали індивідуальні особи із 
таборів, як також черпала фотографії із веб-сторінок особистих осель Вовчої Тропи і 
Писаного Каменя, і ставила на соц-мережу Пласту.  
 
Нажаль після таборів були два випадки фотографій на соц-мережі із hashtag @VovchaTropa 
@PlastUSA, котрі змусили мене створити напрямні щодо ставлення вісток і фотографій із 
hashtags повязані з Пластом (в залученні). Ці напрямні розіслані усім в краю і сподіюсь що в 
майбутнім уже небуде таких проблем.  
 
Я брала участь у 8 пленумах, як також у декотрих сходинах у плянуванні пластових літних 
таборів.   
 
Соц-Медія Пласту  
Наші сторінки Facebook I Instagram мають багато людей котрі слідкують, а саме – 3129 на 
Facebook, і 823 на Instagram. Instagram Пласту є приватною сторінкою і треба просити 
адміністратора (мене) щоб за нею слідкувати. Я це змінила бо було багато не-українців котрі 
почали слідкувати за цею сторінкою а тому що ми маєм багато фотографій дітей, я не хотіла 
наражуватись на щось що ми собі би не бажали. А Facebook, я постійно слідкую і пильную 
щоб небуло не-побажаних коментарів. 
 
Дальша Праця  
Моя дво-річна каденція як Референт Комунікації при КПС закінчилася і я бажаю слідуючому 
Референтові витривалості, та заохочую її користуватись більше плятформами у соц-
мережах. 
Складаю велику подяку Адміністраторові при КПС пл сен Андреї Жаровській, Другому 
Заступникові, Референтові Виховних Справ пл сен Руті Ріпецькій, котрі обі мені допомагали 
під час моєї каденції. 

СКОБ! 
 

пл. сен. дов.Ната Білаш, ЛМ 
Референт Комунікації 
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Соц-Медія Пласту:  приклади постів з Фейсбук  https://www.facebook.com/PlastUSA 

 

https://www.facebook.com/PlastUSA
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Соц-Медія Пласту:  приклади постів з Інстаграм  https://www.instagram.com/plastusa/

https://www.instagram.com/plastusa/
https://www.instagram.com/plastusa/
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Звіт Крайового Булавного УСП в США 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
Булава УСП 
Крайовий Булавний:                  ст. пл. скоб Христофор Бей, СМ 
Члени Булави:               ст. пл. вірл. Калина Дурбак, Кн. 

ст. пл. геть. вірл. Таїса Заперник-Бей, ШОК (писар) 
ст. пл. скоб Лука Захарчук, ВБ 
ст. пл. геть. вірл. Наталка Тарасюк 

Виконана праця 2020-2021 
1. Перебрав пост КБ УСП по з'їзді УСП (10/31/2020). 
2. Сходини КБ УСП відбулися – 7. 
3. Працював (і далі працуюю) з ГПБ щоб облегшити перехід від УПЮ до УСП. 
4. Співпрацював зi Крайовою Булавною УПС та канцелярією приготoвити список тих 

котрі перейшли із УСП до УПС. 
5. Працював з КТК щоб знайти особу/особи котрі збирали б пісні до вжитку таборовиків. 
6. Був предсідником на церемоніялі відзначення ст. пл. Миколи Сьокала, СМ Бронзовим 

Хрестом за геройський чин (10/3/2021). 
7. Переводжу номинацію ст. пл.  на Бронзовий Хрест за геройський чин вислано на руки 

ГПБ (10/18/2021). 
8. Виготовив напрямні до переводження церемоніялу відзначень в УСП. 

Статистика 
Число УСП в США: 305 
 
547 оформлених старших пластунів. 
305 (56%) — вирівняли вкладку до 
2020 або 2021 р.  
Число УСП в США міняється кожного 
року залежно як зараховуєм.  В2020 
році КБ УПС та КБ УСП рішили точно 
як будемо обчислювати членів.  
Членство також міняється з року на 
рік через переходи. 
 
Відзначення 
Святий Юрій в Бронзі:                                               ст. пл. Адріяна Федорійчук, ЧП 
Бронзовий Хрест за геройський чин:            ст. пл. Микола Сьокало, СМ 
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Звіти 
Курені і Осередки УСП, котрі звітували за 2020-2021 рік, до 1-oго листопада 2021 
 
Боффало 
Клівленд 
Ню Йорк 
Пассейк 
Сієтл 
Вашінґтон 

Ті, Що Греблі Рвуть 
Верховинки 
Сіроманці 
Хмелі 
Перші Стежі 
Лісові Чорти 

Лісові Мавки 
Шостокрилі 
Чорноморці 
Степові Відьми

Всі курені подали фінансовий звіт за 2020-21 рік 

Перехід до УСП 
Роман Якубович Клівленд 12/2020 Одеса Говера Вашінгтон 8/2021 

Павло Пенцак Нюарк 12/2020 Меланія Вовк Пассейк 8/2021 

Павло Бурачинський Сієтл 12/2020 Олена Гривняк Пассейк 8/2021 

Андрій Деманюк Сієтл 12/2020 Катя Моргун Пассейк 8/2021 
Олег Филик Сієтл 12/2020 Адріана Готско Пассейк 8/2021 
Лука Чума Філядельфія 12/2020 Адріян Кебуз Філядельфія 8/2021 

Анастасія Столярчук Філядельфія 12/2020 Микола Сантон Філядельфія 8/2021 

Михайло Книш Філядельфія 12/2020 Анетка Люба Філядельфія 8/2021 

Роман Нагірняк Філядельфія 12/2020 Ксеня Тимченко Філядельфія 8/2021 

Наталія Бак Філядельфія 12/2020 Іванна Куйдич Філядельфія 8/2021 

Даріян Кульчицький Клівленд 8/2021 Вікторія Курилець Філядельфія 8/2021 

Микола Адамів Клівленд 8/2021 Маряна Шніцер Філядельфія 8/2021 

Микола Яросевич Клівленд 8/2021 Софія Павлюк Філядельфія 8/2021 

Катя Їраут Вашінгтон 8/2021 Роман Жаровський Філядельфія 8/2021 

Софія Піацца Вашінгтон 8/2021 Андрій Попадюк Клівленд 8/2021 

Тарас Помайда Рочестер 8/2021 Адіяна Жура Клівленд 8/2021 

Юля Міллер Рочестер 8/2021 Анна Салевич Нюарк 8/2021 

Лукаш Левицький Рочестер 8/2021 Лука Голіян Йонкерс 8/2021 

Леся Войтович Сиракюз 8/2021 Катерина Базарко Йонкерс 8/2021 
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Перехід до УПС 
 

Христина Яромович Нюарк 12/2020 Христя Гуд Філядельфія 12/2020 

Адріян Піхурко Дітройт 12/2020 Лариса Рубак Ню Йорк 12/2020 

Богдан Паславський Нюарк 12/2020 Олекса Касанова Ню Йорк 12/2020 

Стефан Станко Нюарк 12/2020 Даріян Чорнодолський Ню Йорк 8/2021 

Олександер Оришкевич Рочестер 12/2020 Ксеня Гентич Ню Йорк 8/2021 

Діяна Ставнича Рочестер 12/2020 Роксулана Кобзіяр Ню Йорк 8/2021 

Андрея Кебало Ню Йорк 12/2020 Наталія Ласій Нюарк 8/2021 

Андрея Беннетт Вашінгтон 12/2020 Олександер Кнігницький Ню Йорк 8/2021 

Маланя Семенюк-Броокс Денвер 12/2020 Адріян Кохан Нюарк 8/2021 

Адріанна Кнігницька Ню Йорк 12/2020 Лариса Ставнича-Чадвик Нюарк 8/2021 

Аналіз 

Стан переходу УПЮ-УСП 

Перехід до УСП на мою опінію є 
занадто складною.  Щоб юнацтво 
одержало підписи станичного/ої, 
скарбника, зв'язкового/ої - це 
зрозуміло.  Але щоб одержати підписи 
курінного/ої, осередкового/ої, і опис 
таборів та вишколів не потрібно.  
Через пандемію, ми різні анкети 
приймали без цих підписів.  Ціль на 
наступний рік є позбутися форм на 

перехід до УСП і перейти на систему річного авто-переходу (подібно до системи переходу 
до УПС).  Почалася дискусія змінити структуру вкладoк для УСП, щоби всім олегшити - над 
цим далі іде праця зі ГПБ і ККЮ. 
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Курені 
За минулий рік ми переробили і поліпшили веб-сайт УСП.  До неї долучили курінні анкети і 
оголошення.  Відсоток членства УСП у куренях залишилось подібне до 2020 р, але 
знизилося відносно 2013 року. 

Осередки 

Ціль наступних кілька літ є придбати, щоби кожна станиця мала осерекового.  Тепер у 22-оx 
станицях є лиш 10 осередкових.  Плянуєм посади доповнити до рівня 90%. 

Слово про 2021р. 

Цей рік, як і 2020 році, був важким для старших пластунів.  Пандемія продовжилася довше, 
ніж хто-небуть думав.  Життя далі не “нормальне” як було роками раніше.  Табори були 
інакші (щодо правил) і малі у членстві. 

Я думаю що КПСтаршина фантастично співпрацювала зі ОТК/КТК, щоби табори цього року 
навіть відбулися.  Сама ідея віртуального табору була феноминальна. 

По перше дякую всім на моїй булаві:  ст. пл. вірл. Калині Дурбак, Кн., ст. пл. геть. вірл. Таїсі 
Заперник-Бей, ШОК, ст. пл. скоб Луці Захарчук, ВБ, ст. пл. геть. вірл. Наталці Тарасюк - за 
їхні поради і коментарі. 

 
СКОБ! 

 
ст. пл. скоб Христофор Бей, СМ  

Крайовий Булавний УСП 
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Звіт Крайової Булави УПС в США 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
Крайова Булава УПС: 
 
пл. сен. Богданна Ковальчук, Тис.. – Крайова Булавна УПС 
пл. сен. Ростислав Слабіцький, ЧМ – заступник КБ 
пл. сен. Ксеня Захарчук, ЛМ - писар 
пл. сен. Наталя Фірко, ЛМ – референт куренів 
пл. сен. Ксеня Козак, ЛМ – вільний член 
пл. сен. Зірка Коломиєць, ПС – референт осередків 
 
Сходини Булави: 
 
- мали 7 телефонних сходин 
- голосували 4 разів електронно 
- брала участь у 7 пленумів КПС 
 
Стан УПС в США: (дата 25 жовтня 2021) 
 
  1036 пластунів які є оформлені в УПС 
  978 сеніорів які вирівняли вкладку до 2019 р.   
   рік 2021: 94% вирівняли вкладку 
   рік 2020: 93% вирівняли вкладку 
 
З 1036 оформлених сеніорів: 
 
         - 577 жінок, 459 чоловіків 
         - 935 належать до станиці, 101 є без станиці 
         - по ступенях: 
 

Ступінь Число сеніорів 

прихильник 233 

праці 408 

довір’я 321 

керівництво 74 
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Праця булави від Крайового З’їзду УПС (від 14 вересня 2021): 
 
- Тримали контакт зі куренями та осередками, висилаючи інформації про: працю сеніорів в 
куренях і осередках; та пригадки про вкладки і подання. 
 
- Працюючи з КПС Канцелярією, перевіряли подання на підвищення ступенів та 
відзначення, що до точности інформацій, вирівняння вкладок та передплату Шляху. 
Подавали ці пропозицїї на голосування до КПС, і ГПБ. 
 
- Отримували реєстр подання на відзначення і підвищення ступенів, і слідкували за станом 
кожної заяви. 
 
- Працюючи з КПС Канцелярією та Крайовим Булавним УСП ст. пл. Христофором Бей, 
перевіряли нові подання до УПС що до вирівняння вкладок та переплату Шляху.  
Виготовляли листи прийняття до УПС. Два раз перевели автоматичний перехід з УСП до 
УПС у грудні 2020 та у жовтні 2021. 
 
- Тримали зв’язок з Головною Булавною УПС при ГПБ, пл.сен. Лесею Федоренко, та її 
булавою. 
 
- Закінчили зміни до УПС на світові мережі www.plasusa.org. 
 
- Опрацювали рекомендації  на зміни до пропонованого Правильника УПС. 
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Одобрення булавою УПС від минулого року (від вересня 2020): 
 
- Підвищення на ступінь Праці:   8 
 1. пл. сен. Олександер Оришкевич – стан. Рочестер 
 2. пл. сен. Наталка Пришляк – стан. Філядельфія 
 3. пл. сен. Нестор Возний – стан. Чікаґо 
 4. пл. сен. Стефа Тейтер – стан. Чікаґо 
 5. пл. сен. Данило Мельник – стан. Чікаґо 
 6. пл. сен. Ксеня Ганкевич – стан. Чікаґо 
 7. пл. сен. о. Роман Артемивич – стан. Чікаґо 
 8. пл. сен. Юля Артимович – стан. Чікаґо 
 
- Підвищення на ступінь Довір’я:   3 
 1. пл. сен. Ірена Савчин-Дол  – стан. Нюарк 
 2. пл. сен. Катруся Мельник – стан. Сиракюз 
 3. пл. сен. Аріядна Вейлен – стан. Чікаґо 
 
- Підвищення на ступінь Керівництва:   1 
 1. пл. сен. Зеня Брожина – стан. Філядельфія 

- 3те Відзначення Грамота Заслуги: 0 

- Відзначення св. Юрія в Сріблі: 0 

- Відзначення св. Юрія в Золоті:   2 
 1. пл. сен. Марко Бей – стан. Клівленд 
 2. пл. сен. Зоряна Ставнича – стан. Нюарк 
 
- Відзначення Вічного Вогню в Сріблі: 2 
 1. пл. сен. Наталка Оришкевич – стан. Клівленд 
 2. пл. сен. Нестор Шуст – стан. Клівленд 

- Відзначення Вічного Вогню в Золоті:    0 

- Пластовий Бронзовий Хрест:  0 

- Зголошення до УПС з громади:  0 (як сеніор прихильник) 

- Зголошення до УПС від бувших пластунів: 3  (як сеніори прихильник) 
 1. пл. сен. Іванка Білич – стан. Йонкерс 
 2. пл. сен. Віра Кузик – стан. Нюарк 
 3. пл. сен. Маркіян Добчанський – самітник 

-  Члени УСП які перейшли до УПС через автоматичний перехід: 8  (як сеніори прихильники) 
1. Христя Яримович – Нюарк 
2. Адріян Піхурко – Дітройт 
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3. Богдан Паславський –  Нюарк 
4. Стефан Станько – Нюарк   
5. Олександер Оришкевич – Рочестер 
6. Андрея Кебало –  Ню Йорк 
7. Андрея Бенет –  Вашінґтон 
8. Милана Семенюк Брукс – Денвер 
9. Адріянна Кнігницька –  Ню Йорк 
10. Христина Гудь – Філядельфія 
11. Ляриса Рибак – Ню Йорк   
12. Олекса Кассанова – Ню Йорк 
13. Даріян Чорнодольський – Ню Йорк 
14.  Ксеня Гентиш – Ню Йорк 
15. Роксана Кобзяр – Ню Йорк 
16. Наталя Ласій – Нюарк 
16. Александер Кнігницький – Філядельфія 
17. Адріян Кохан – Нюарк 
18. Ляриса Ставнича Чадвик – Нюарк 
 
Праця на слідуючий рік: 
- Дальше тримати комунікацію з куренями і осередками. 
- Виправити електронні форми. 
- Працювати з Канадою й Австралією над спільними змінами до пропонованого 
Правильника УПС. 
 
Подяки: 
Складаю щиру подяку членам КПС, а особливо пл. сен. Андрієві Козакові, пл. сен. Олі Дужі, 
ст. пл. Калині Дурбак,  ст. пл. Христофорові Бей і пл. сен. Андреї Жаровській за їхню поміч, 
підтримку і співпрацю. 

Рівнож, сердечно дякую усім членам своєї булави за їхню відданість, співпрацю та 
підтримку. 
 

СКОБ! 
 

пл. сен. кер. Богданна Ковальчук, Тис. 
Крайова Булавна УПС 
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Звіт Діловода Фінансів і Господарки 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
Пласт фінансово стоїть сильно.  Поодинокі датки на Пласт збільшилися як і датки від 
корпорацій. КПС разом з комітетом і управи Нового Соколу провели успішний збір фондів на 
купівлю земельних ділянок, прилеглих до Нового Соколу. На майбутнє, цей зріст треба 
зберегти.  
 
У 2021 році, Писаний Камінь ініціював будівництво необхідної лазні, яка була б "ADA 
compliant." КПС допомогла в цій справі, пожертвувавши $100,000 доларів на цей проект і 
допомогла у прозьбі пожертвувань та фінансової підтримки від Пластових куренів і 
кредитних спілок.  
  
Дотримання всіх корпоративних мандатів, це головний обов’язок мого діловодства. Пластові 
оселі, це є в Пласті найбільша фінансова відповідальність. Потрібно зберегти високий 
рівень таборів, і дотриматись найвищих стандартів безпеки. 
 
У 2021 році пандемія коронавірусу продовжувала порушувати нашу діяльність в Пласті, 
скасувавши таким чином Свято Весни, однак при старанному і невтомному плануванні всіма 
3 OTK, ми змогли безпечно провести 2-тижневі табори, на всіх наших оселях. 
 
Страхове покриття протягом року включало станиці, групи, самітників, пластових осель. В 
попередних роках і на майбутнє буде покривати спец табори, Орликіяду, Лісову Школу, 
Школу Булавних та Початковий Табір. Також забезпечено поодинокі станичні прогульки та 
зайняття як і новацьке свято весни на заході. 
 
Деякі станиці вимагають доступ до бази даних в яких пл. сен. Андрея Жаровська допомагає. 
На початку року, канцелярія КПС була закрита на кілька місяців через коронавірус.  Андрея 
мала обмежені години, і могла отримати доступ і надати інформацію, запитану станичними. 
  
Через Фонди Канадської Корпорації (Plast Publishing) ми отримали в 2019 році, і окреме 
конто відкрили, щоб докладно і правильно звітувати тепер і на майбутність. В 2021 році, ми 
отримали фонди від (Plast Publishing) в сумі $12,000. Ті фонди були вложені в окреме конто. 
  
Вимоги урядового звітування для Пласту постійно зростають.  Це вимагає уваги та 
перевірки, оскільки більшість державних установ більше не приймають паперових форм. 
  
Тому що страхування та праця над системою членства вимагають докладну та детальну 
підготовку, і праця над додатковими проєктами пов’язаними з Пластом, рекомендація була і 
перейшла щоб додати відповідальну особу що лише відповідає за страхування. Цим 
провадить пл. сен.Тиміш Гнатейко. 
 
Щорічний Фінансовий Звіт є далі постійною проблемою. Ми зібрали понад 60 особистих 
звітів, які потрібно переглянути та перевірити, перш ніж їх можна переслати нашій 
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бухгалтерській фірмі, яка приготовляє податкові декларації Пласту.  Стан на день 30 
вересня 2021 року не отримано 10 фінансових звітів.  Це не відповідально, оскільки кожний 
Курінь і Станиця повинні нести відповідальність за подання своїх річних фінансових звітів. Ці 
звіти повинні бути усучаснені і представлені нашим зовнішнім бухгалтерам, які подають наші 
податкові декларації. 
 
Дякую ст. пл. Тамарі Ганкевич за професійні поради і пл. сен Ареті Куріці за домогу, пораду і 
поміч впродовж року. 

СКОБ ! 

 пл. сен. Володимир Миськів, ХМ 
3-ий заступник – діловод фінансів і господарки 
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Звіт Статутової Комісії 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
Статутова Комісія складалася із слідуючих осіб: 

 
Голова: 

пл. сен. Зоряна Ставнича 
 

Члени: 
пл. сен. Орест Грабович 

пл. сен. Роман Гриців 
пл. сен. Леся Лебедь 

пл. сен. Рута Ріпецька 
 

Наш комітет виправив деякі частини статуту Пласту США, щоб обновити зміст статей і 
включили стандартні терміни, яких широко використовують корпорації та неприбуткові 
організації.  Ці були суттєві зміни.  Ми також покращили потік статей і оновили фразеологію 
щоб усучаснити мову.  Ці зміни мали редакційний характер, а не змістовний характер. 
 
Комісія відбула 5 віртуальних сходин і члени переписувалися через е-пошту протягом 
останнього року.  Додатково, я була присутня на сходинах пленуму Крайової Пластової 
Старшини і також віртуально стрінулася з другом Андрієм Козаком та другом Ростиком 
Слабіцьким, щоб обговорити додаткові зміни до статуту.  Я хочу виправити минулорічний 
звіт статутної комісії бо я заважала помилку.  Я звітувала, що наш комітет віртуально 
стрічався 7 разів, але фактично в нас було 8 зустрічей. Так що за протягом останніх 2 років 
цей комітет стрічався 13 разів плюс мої індивідуальні розмови з членами. Наші члени 
написали незліченну кількість електронних листів і присвятили набагато більше ніж 500 
годин свого часу. 
 
Я дякую членам комітету за їх відданість цьому проекту. Для мене була велика  честь 
працювати з цією групою пластунів. 

 
 

С.К.О.Б.! 
 

пл. сен. Зоряна Ставнича, Гр 
Голова Статутової Комімії 
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Звіт Робочої Групи Інклюзивності – за 9 місяців 
 

У вересні 2020 КПС звернувся до мене щоби створити групу старших пластунів і сенйорів 
котрі розглянуть потреби в США які відносяться до інклюзивності.  Ця група повинна 
включати різні віки, різні станиці та особи з різними досвідами: Пластові (в станицях, оселях, 
курінях) та фахових (учителі, психологи, і т.д.). 
 
Перші кроки мали бути такі: 
 • Підшукати охочих до роботи 
 • Звернутися до станиць, куренів, ОТК, щоби виявити потреби в Пласті, що до  
 інклюзивності. 
 
Я вперше звернулася до пл. сен. Ані Гнатейко, щоби зі мною над цим працювала, головно 
тому що ми добре разом працюємо і вона має багато досвіду зі сторони станиці і таборів. 
 
Ми звернулися до різних пластунів, пояснили потребу на таку групу і в кінці погодилися такі 
особи: 
 • пл. сен. Кая Нинка – “Psychotherapist – works with young adults and their families and is 
 a Mental Health First Aid instructor in schools, business and communities.” 
 • ст. пл. Калина Мельник – “Mental Health Counselor-Family Therapist/Behavior Specialist 
 – works with children and schools.” 
 • ст. пл. Таіса Заперник-Бей – “Research coordinator at Cleveland VA hospital” і великий 
 досвід через постійну працю з юнацтвом і в таборах і в станиці. (Через перешкоди в 
 праці виступила з групи в березні) 
 • пл. сен. Адріян Оришкевич – “High school history teacher – Dept. Chair”, extensive 
 experience with high school aged (yunatstvo) children. 
 • пл. сен. Стефа Тейтер – “Attorney” – голова ОТК Писаний Камінь 
 • пл. сен. Нестор Воронка – “Engineer by profession – Adaptive ski instructor and involved 
 in various programs for disabled children.” 
 
Робоча Група представляє станиці: Пассейк, Сієтл, Вашінґтон, Сиракуз, Чікаґо, Нюарк, 
Клівленд – від моря до моря.  Також по віках – двоє в 20-тих, одна в 30-тих, двоє в 40-их і 
50-тих, одна в 60-тих. Перші сходини відбулися 19-го жовтня, 2020 р. 
 
Вперше ми вислали запитник пластунам про потреби в Пласті що до інклюзії. Багато 
відповідей були довкола знущання “bullying” та психічне здоров’я (суісід, депресія, почуття 
що інші не хочуть з ними товаришувати і тим подібне).  Також були скарження про расизм, 
жарти про деякі релігії чи “LGBTQ”.  Думки не виявляли якусь велику ненависть до якоїсь 
групи людей – але що молодь за дуже легковажать свої слова, не сприймають їх серйозно, 
не беруть почуття інших до уваги. Інші в групі, та навіть виховники часто не мають відваги це 
стримати. 
  
Після довгих дискусій про ці питання, Робоча Група поділилася на менші групи по фахах і 
зацікавленню.  Ці групи могли підібрати осіб до помочі з інших пластунів. Ми застановилися 
над тим що якщо пластун братерський – то не було потреби для такої групи – тобто треба 
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звернути більшу увагу щоб пластуни жили за  Пластовим Законом. Також ми взяли собі за 
клич “Один за Одного.” 
 
Ми рішили почати з гутірками про психічне здоров’я.  Перша така гутірка відбулася в квітні 
на ЗООМ де брало участь понад 140 осіб.  Відгук був дуже позитивний. 
Плянуємо мати більше таких гутірок на Zoom. 
 
Ми також приготовили “spreadsheet” для всіх таборів на це літо, щоби зібрати інформацію 
про проблеми і потреби на таборі.  Це буде дуже легкий формат, що коменданти можуть за 
кілька хвилин виповнити що вечора на сходинах з булавою де вони дискутують такі речі так 
чи так. 
 
Майбутні пляни такі – 
 • Програма малими групами про усвідомлення інвалідності – інклюзія пластунів з 
 особливими потребами. 
 • Короткі “Instagram posts” для юнацтва на теми Пластового Закону і як жити за 
 Пластовим Законом автоматично робить тебе інклюзивним. 
 • Серія гутірок-програм котрі починають дискусію про брак почуття до тих котрі інакші 
 від тебе, чи то іншої релігії, національності,  чи то “LGBTQ”, чи різні інші особливі 
 різності. 
 • Створити збірник можливих консеквенцій, які НЕ Є карами, а Є повчальними для 
 таборовиків щоби молоді пластуни не почувалися приниженими, а щось корисного 
 навчилися. 
 
Ці дальші пляни почнуться після літа. 
 
Ця група стоїть на своїх ногах тепер, і я з Анею сповнили своє завдання – створити групу і 
розглянути потреби пластунів.  Ми уважаємо, що хтось з КПС-у повинен бути в групі щоби 
група і КПС працювали гармонійно. 

 
Дякуємо за довіря,  

 
С.К.ОБ. 

пл. сен. Дарка Темницька, ЧП 
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Звіт Адміністратора Канцелярії 
за час від 1-го листопада 2020 р. до 3-го грудня 2021 р. 

 
Протягом цього звітого часу мої обов’язки включали підтримувати Крайову Пластову 
Старшину у виконання їхньої роботи. Одночасно допомогала станицям і групам, куріням і всім 
пластунам, котрі числяться як самітники, ті що «без станиці». 
 

• Адміністрація членських внесків 
o Набираю оплату членських внесків в базу даних на комп’ютері, проводжу 

провірку помилок 
o Відповідаю скарбникові, подаючи проблеми/помилки, завваги, тощо.  

• Адміністраційна праця уладів 
o оформлення - подання висилають  до канцелярії, провіряю стан, набираю 

інформацію в базу даних 
o відзначення та підвищення ступеня - як прийде подання перевіряю стан, 

вписую в реєстр відзначень (коли, від  кого, яке, дати розглянення ,вислід, 
полагодження), слідкую за одобреними відзначеннями в протоколах КПС і ГПБ і 
набираю їх в базу даних 

o вибуття за власним бажанням – відмічаю в базі даних 
o не активнсть – відмічаю в базі даних 

• Адміністративна праця для таборів 
o Перевіряю всі анкети зголошення – подання до булав чи кандидати оформлені 

і чи мають вирівняну вкладку 
o Подаю списки ОТК чи адміністраціям спец таборів 

• Створюю списки для станиць і куреням для їхніх потреб 
• Використовуючи ці списки, перекодовую неоформлених членів всіх уладів (співпраця 

зі станицями і курінями) 
• Підготовляю і висилаю посвідки і відзначки 
• Перевіряю, створюю чи відновляю анкети для звітів, зголошень 
• Помагаю з мовною корекцією з кореспонденцією чи оголошень, повідомлення про 

пластові акції 
• Працюю з архівними документами – сортую, вишукую інформацію як треба 

 
Хочу висловити щиру подяку всім станицям, групам, куреням, і ОТК за співпрацю цього року. 
Особливо хочу подякувати членам КПС і КПР за підтримку, а другові Юркові Данилів та 
подрузі Оксані Тарасюк хочу подякувати за співпрацю зі мною і допомогу в ділянці 
впорядкування архівів. 
 
 

СКОБ! 
 

пл. сен. Андрея Жаровська, СП 
Канцелярія КПС 
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КПСтаршина вибрана на XXXVII КПЗ 2019 року 

пл. сен. Андрій Козак, ЧМ 
Голова КПС  
kps-holova@plastusa.org 
 

пл. сен. Оля Дужа 
1-ша заступниця з організаційних питань 
kps-org@plastusa.org 
 

пл. сен. Рута Ріпецька, ЛМ 
2-га заступниця з виховних питань 
 
пл. сен. Бузьо Миськів, ХМ 
3-тий заступник – діловод фінансів і 
господарки 
kps-financy@plastusa.org 
 
ст. пл. Оленка Гладка, Гр. 
Референт новацького вишколу 
kps-vnv@plastusa.org 
 
пл. сен. Андрій Гарматій, «V» 
Референт юнацького вишколу 
kps-vyu@plastusa.org 
 
пл. сен. Роман Левицький, Тис. 
Голова крайової таборової коміcії 
kps-ktk@plastusa.org 
 
 

пл. cен. Ростислав Слабіцький, ЧМ 
Крайова комендантка новацтва 
kps-kkn@plastusa.org 
 
ст. пл. геть. cкоб Андрій Зварич, СМ 
Крайовий комендант юнацтва 
kps-kky@plastusa.org 
 
пл. сен. Христя Козак, СП 
Референт тіловиховання 
kps-vfv@plastusa.org 
 
ст. пл. геть. вірл. Андрея Пенцак, Гр. 
Референт преси 
kps-pressa@plastusa.org 
 
пл. сен. Ната Білаш, ЛМ 
Референт комунікації 
kps-comms@plastusa.org 
 
ст. пл. геть. вірл. Наталка Тарасюк 
Протокольний писар 
kps-protsek@plastusa.org 
 
пл. сен. Богданна Ковальчук, Тиc. 
Референт УПС 
kps-ups@plastusa.org 
 
ст. пл. вірл. Калина Дурбак, Кн. 
Крайова Булавна УCП 
kps-usp@plastusa.org
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КПРада вибрана на XXXVII КПЗ 2019 року

пл. сен. Юрій Гук, ВБ 
КПР Голова | Chair 

kpr-holova@plastusa.org 
 

пл. сен. Арета Куріца, ЛМ 
Член на 4 роки | Member – 4 years 

kpr1@plastusa.org 
 

пл. сен. Михась Савицький, ЧК 
Член на 4 роки | Member – 4 years 

kpr2@plastusa.org 
 

пл. сен. Марко Бей, ЛЧ 
Член на 2 роки | Member – 2 years 

kpr3@plastusa.org 

 
пл. сен. Роман Шиприкевич, ЧК 

Член на 2 роки | Member – 2 years 
kpr4@plastusa.org 

 
пл. сен. Ірена Зварич, СП 

Заступник на 4 роки | Alternate Member –  
4 years 

zkpr1@plastusa.org 
 

пл. сен. Богдан Кордуба, СМ 
Заступник на 2 роки | Alternate Member –  

2 years 
zkpr2@plastusa.org 

 
 

 
 

Канцелярія Крайової Пластової Старшини 
 

Plast Ukrainian Scouting Organization USA 
National Executive Office 

700 N. Cedar Road 
Jenkintown, PA 19046 

267-287-8334 
kps@plastusa.org 

Адміністратор канцелярії пл. сен. Андрея Жаровська, СП 
 

Працюємо з понеділка до п’ятниці з 10:00 до 2:00 години 


	Булава УСП
	Виконана праця 2020-2021
	Статистика
	Число УСП в США: 305
	Відзначення
	Звіти
	Перехід до УСП

	Аналіз
	Стан переходу УПЮ-УСП
	Курені

	Осередки
	Слово про 2021р.

